

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

အမျက်ဒေါသ မရှိ

အမျက်ဒေါသသည် ဆင်းရဲစေ၏။ စိုးရိမ်ပူပန်ရ၏။
 ထို့ကြောင့် အမျက်ဒေါသကို ပယ်နိုင်ရန် သည်းခံတတ်သော
 စိတ်ကို မွေးမြူရာ၏။ အမျက်ဒေါသမရှိ သည်းခံခြင်းဂုဏ်
 နှင့် ပြည့်စုံတော်မူသော ရဟန္တာမြတ်တို့၏ ဂုဏ်ကျေးဇူးကို
 အောက်မေ့ကြည်ညိုရာ၏။ **ခုဒ္ဒကနိကာယ် (ဓမ္မပဒ - ၄၀၀)**

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၁၃ ရက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၁ ရက်၊ တနင်္လာနေ့၊ အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၃၀၁)

စီ-အယ်လ်-အမ်-ပီ၏ အကျိုးတူဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရည်မှန်းချက်များအောင်မြင်ရေး ပူးပေါင်းမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁

ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာနှင့် ဝီယက်နမ် (CLMV) လေးနိုင်ငံခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု (Four Countries - One Destination) ကွန်ဇရင့်ကို လေးနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်း ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ဘက်လုပ်ငန်းများ ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်ခြင်း (Connecting Tourism and Expanding Cooperation in Banking Sector) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်မြို့၊ Melia Yangon Hotel ၌ ယနေ့ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။ (ယာဝု)

နံနက်ပိုင်းတွင် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဘဏ် (BIDV) ရန်ကုန်ရုံးခွဲ ဖွင့်ပွဲကို ကျင်းပရာ BIDV ဥက္ကဋ္ဌ Mr. TRAN BAC HA မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဝီယက်နမ်စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ *



စေတုတ္တရာ-စလင်း ကားလမ်းပေါ်ရှိ ပဇောချောင်းတံတား ရေတိုက်စား

မင်းဘူးခရိုင် စေတုတ္တရာမြို့နယ်တွင် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီမှစ၍ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုများကြောင့် စေတုတ္တရာ-စလင်းကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၃၂/၂)နှင့် (၃၂/၃) ကြား (မကြီးစုရွာနှင့် ညောင်အိုင်ရွာအကြား) အရှည်ပေ ၄၀ ရှိပဇောချောင်းတံတားနှင့် ကတ္တရာလမ်းပေ ၄၀ တို့သည် ချောင်းရေတိုက်စားကာ ပြိုကျပျက်စီးခဲ့၍ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပြတ်တောက်ခဲ့ရသည်။

အဆိုပါတံတားနှင့် လမ်းပျက်စီးသောနေရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ လမ်းဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးစောထူးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က သွားရောက်၍ ပျက်စီးသွားသော တံတားနှင့်လမ်းတို့ကို အမြန်ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်းဦး(မင်းဘူး)

မှတ်သုံးလေ အားအလွန်ကောင်းနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ယနေ့ညနေ ၆ နာရီခွဲ တိုင်းတွာ ချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့မြောက်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်း ရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်။ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မှတ်သုံးလေအားကောင်းရာမှ အားအလွန်ကောင်းနေသည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရံဖန်ရံခါ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ မှ ၄၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ (မိုး/လေ)

ကျန်းမာပျော်ရွှင်သော နေ့ရက်တိုင်းအတွက် Sure Prevent

- စားဝင်အိပ်ပျော်၍ ပင်ပန်းနွမ်းနယ်မှုများအား လျော့ကျစေခြင်း
- နှလုံးကျန်းမာရေးအတွက် အထောက်အကူပြုခြင်း
- အရိုးအဆစ်များအား သန်စွမ်းကြံ့ခိုင်စေခြင်း

Net Weight - 400g, 900g

ရေခဲနွေး ၁၉၀ မီလီတာတွင် Sure Prevent ၆ ဇွန်း (၅၄ ဂရမ်ခန့်) အားရောစပ်၍ အမူန့်များအားလုံး ပျော်ဝင်သွားသည်တိုင် ဖြေပေးပါ။

နေ့စဉ်လိုအပ်သော အဟာရဓာတ်အား ပြည့်စုံစွာရရှိနိုင်ရန် Sure Prevent အား နေ့စဉ် မနက်တစ်ခွက်၊ ည တစ်ခွက် သောက်သုံးပါ။ ရေရည်သောက်သုံးခြင်းအားဖြင့် မည်သည့် ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးမျှ ဖြစ်ပေါ်ခြင်းမရှိပါ။

Marketed & Distributed By: SYNCHRO WORLD COMPANY LIMITED
 Customer Care Line: 0977121690

မြန်မာ့အလင်း

တင့်တယ်စွာ ပြန်လည်ပေါ်ထွန်းလာမည့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် (ရန်ကုန်)

အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် (ရန်ကုန်) ကို ရန်ကုန်မြို့လယ်ကောင်ရီ အများပြည်သူ့အလွယ်တကူ ဝင်ထွက်သွားလာနိုင်သည့် နေရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်မည်ဟု တင်ပြထားပြီး ပေါ်ထွက်လာသောအခါ ချီးမွမ်းထောမနာဩဘာ သံများထွက်ပေါ်လာသည်။

ရန်ကုန်မြို့ပြအမွေအနှစ်ဖြစ်ပြီး နှစ်ရာချီသက်တမ်းရှိ ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံတစ်ခုတွင် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် (ရန်ကုန်) ကို ပြန်လည်အခြေချနိုင်ခြင်းဖြင့် အမျိုးသားအဆင့်နှင့်လျော်ညီစွာ ထိုက်ထိုက်တန်တန်ပြန်လည်နေရာပေးခြင်းဖြစ်၍ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိသည်။ ၁၉၅၂ ခုနှစ်တွင် ဘားနတ်အခမဲ့ စာကြည့်တိုက်အဖြစ်မှ နိုင်ငံတော်စာကြည့်တိုက်၊ ယင်းမှသည် အမျိုးသား စာကြည့်တိုက်ဘဝသို့ အဆင့်ဆင့်ရောက်ရှိခဲ့သည့် အတိတ်ကာလတစ်လျှောက်လုံးတွင် ကိုယ်ပိုင်အဆောက်အအုံ သီးသီးသန့်သန့် မရှိခဲ့ဘဲ အခြားအဆောက်အအုံများ၊ ရုံးဌာနများနှင့် တွဲ၍ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရသည့် အခြေအနေမလွန်မြောက်ကာ မိမိတို့၏ အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ဆိုသည်မှာ ဤအရာဖြစ်ပါသည်ဟူ၍ နိုင်ငံတကာနှင့်ယှဉ်၍ ပြသနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် (ရန်ကုန်) ကို ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်မည့် ရန်ကုန်မြို့ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် ကန်သည်လမ်းပေါ်ရှိ မြန်မာ့ရေခဲအဆောက်အအုံတည်ရှိရာနေရာကို ၁၈၅၇ ခုနှစ် ဗြိတိသျှစစ်အင်ဂျင်နီယာအလက်ဇန်းဒါးဖရေဇာ၏ မြို့ကွက်ချပုံစံအရ မြို့လယ်ကောင်ဟု ဆိုနိုင်စေကာမူ မျက်မှောက်ကာလ ပြန်ကားကြီးထွားလာသော ရန်ကုန်မြို့ကြီး၏ အကျယ်အဝန်းအရဆိုလျှင် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း၊ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း၊ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းတို့မှ လာရောက်ကြမည့် စာကြည့်တိုက်အသုံးပြုလိုသူများ အနေဖြင့် အချိန်များစွာယူကြရမည့် အချက်နှင့်အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်အဆောက်အအုံများမှာ စာနှင့် ဝန်းကျင်တွင် ပလက်စတစ်စားရေခဲအိမ်များ ပြည့်ကျပ်စွာ နေရာယူထားကြသည့်အချက်တို့မှလွဲလျှင် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်သည် စာပေဓာတ်၊ ပုဂ္ဂလိကအပူထုတစ်ခုလုံးလှည့်လည်နေမှုများ၊ စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များစသည့် ရန်ကုန်မြို့၏ စာပေဝန်းနှင့် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း တည်ရှိနေခြင်းဟူသည့် အားသာချက် ရှိနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ကြီး ထည်ထည်ဝါဝါ ပေါ်ပေါက်လာပြီး သည့်နောက်တွင် အဓိကအရေးပါသည့်အချက်မှာ စာကြည့်တိုက်ကြီးကို ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများ၊ သုတေသီများ၊ စာပေဝါသနာရှင်များ အပါအဝင် အများပြည်သူတို့က အမှန်တကယ်ဝင်ထွက်သွားလာအသုံးပြု ဖတ်ရှုလာကြရေးနှင့် စာကြည့်တိုက်၏ဝန်ဆောင်မှုများသည် ပြည်သူ့ကို ပဟိုပြု၍ ကောင်းမွန်သောဝန်ဆောင်မှုများ ဖြစ်စေရေးတို့ပင် ဖြစ်သည်။ စာကြည့်တိုက်သည် စာအုပ်စာပေများကိုစုဆောင်းကာ သော့ခတ်သိမ်းဆည်းထားသည့် စာအုပ်ဂိုဒေါင်ကြီးသဖွယ်ဖြစ်နေသော အစွန်းတစ်ဖက်နှင့် ထိန်းသိမ်းမှုနှင့် ငှားရမ်းမှုစနစ်လျော့ရအားနည်းချက်ကြောင့် စာအုပ်စာတမ်းများ မစုံမလင်ပျောက်ဆုံးရသည့်အခြားအစွန်းတစ်ဖက်တို့ကို ရှောင်လွှဲနိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် (ရန်ကုန်) တွင် စုဆောင်းထားသော စာအုပ်စာတမ်းပေါင်း ၁၇၂၅၆၊ စာနယ်ဇင်း စုစုပေါင်း ၄၃၅၅၈၀ ကျော်၊ ပေပုရဂိုက် ၁၂၃၂၃၊ လက်ရေးစာ ၃၄၅၊ ရှားပါးစာစု ၂၅၄၆၈ နှင့်အခြားစာစုများတို့မှာ သုတေသနပြုလိုသူများ၊ ပဟုသုတရှာမိုးလိုသူများ၊ အချက်အလက်မှီငြမ်းကိုးကားလိုသူများအတွက် အဓိမမြတ်နိုင်သော ရတနာသိုက်ကြီးသဖွယ်ပင်ဖြစ်ရာ ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရမည့် တာဝန်မှာ စာကြည့်တိုက်ဝန်ထမ်းများသာမက စာကြည့်တိုက်အသုံးပြုသူများအပါအဝင် တစ်မျိုးသားလုံး၏တာဝန်ပင် ဖြစ်သည်။

စာကြည့်တိုက်ဟူသည် မွေ့လျော်ဖွယ်နေရာတစ်ခုမျှသာမဟုတ်၊ လောကသုံးပါးနှင့် အဆက်အဆံပြုသည့်နေရာ၊ အသိသုတတို့ဝေမျှသည့် နေရာ၊ နှလုံးရည် ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးတို့ ဖွံ့ဖြိုးစေသည့်နေရာ၊ ဉာဏ်ပညာ မိုးကုတ်စက်ဝိုင်း ချဲ့ထွင်ရေးအတွက် ကူညီပေးသည့်နေရာဖြစ်သည်ဟု အဆိုရှိသည့်အလျောက် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်(ရန်ကုန်) အဆောက်အအုံကြီး မကြာမီကာလအတွင်း ထည်ဝါခံ့ညားစွာ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်မည်နေသစ်ကို ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာကြိုဆိုပါကြောင်း။ ။



ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

ခံနိုင်ဝန်နိမ့်ကျနေသည့်တံတား အမြန်ဆုံးပြုပြင်ပေးစေလို

နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နှင့် အနော်ရထာရပ်ကွက်(ရွာသစ်) ဆက်သွယ်ထားသော နောင်သင်္ခါ(နဝင်းချောင်းကူး) တံတားကြီးသည် နှစ်စဉ်ရေတိုက်စားသဖြင့် ရေလယ်တိုင်းများမှာ ပျက်စီးဆွေးမြည့်နေသည်ကို မြင်တွေ့နေရသည်။ အဆိုပါ ချောင်းကူးတံတားသည် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ဈေးသည်များ နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းသွားလာနေကြသော တံတားတစ်ခုဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ထိုတံတား၏ ခံနိုင်ဝန်မှာ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် မော်တော်ကားများ၏ ဝန်ကို မထမ်းနိုင်တော့ပါ။ တံတားကြီး၏ ကြံ့ခိုင်မှု အခြေမခိုင်တော့သဖြင့် အန္တရာယ်မဖြစ်မီ တာဝန်ရှိသူများက ပြုပြင်ပေးစေလိုကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည်။



တင်ထွန်းတာ(တပ်ကုန်း)

SIR စိုက်စနစ်ကို ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံလယ်ယာစီးပွားရေးအဖွဲ့ပိုင် ကော်ပိုရေးရှင်းလီမိတက်တို့ ပူးပေါင်း၍ SIR စိုက်စနစ်အား ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြစိုက်ပျိုးပွဲကို ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် အင်္ဂလိပ်ကျေးရွာ တောင်သူဦးသန်းလှ၏ ကွင်းအမှတ် ၃၈၁ ဌာန ဇူလိုင်လစတုတ္ထပတ်က ကျင်းပခဲ့သည်။ SIR စိုက်စနစ်ဖြင့် သီးထပ်ရင်ပျိုး ၁၅ ရက်သားပျိုးကို တန်းကြား ၁၁ လက်မ ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
၀၀၀၀

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၃၁-၇-၂၀၁၆		ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)		
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၈၃၈၂၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၇၈၈၉၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၈၃၈၅၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်		
ဒီဇယ်	၅၅၀ / ၅၆၀	ကျပ်
အောက်တိုန်း	၅၄၀ / ၅၅၀	ကျပ်
အောက်တိုန်း	၆၅၀ / ၇၆၀	ကျပ်
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၈၀ / ၅၉၀	ကျပ်
နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘတ်)		
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၁၈၇.၀
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၁၄.၆
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၇၄.၁၃
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၄.၀၇
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၇.၆၉၈
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၇၇.၃၆
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၂၉၂.၅၄

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။
Myanma Alinn Daily

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ ဇီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့ရုံး ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၈၀၄၄၆။

*** ရွှေစုံမှ**
သံအမတ်ကြီး Mr. PHAM THANH DUNG တို့က အမှာစကားပြောကြားကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်က BIDV ရန်ကုန် ဘဏ်ခွဲမှ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Mr.Chan Duc Tu ကို ကနဦးဘဏ် ဖွင့်လှစ်ခွင့် လိုင်စင်ပေးအပ်ကာ အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီ ဝန်ထီးယူ၊ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် H.E.Mr. Vu Duc Dam ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်နှင့် BIDV ဥက္ကဋ္ဌတို့က BIDV ရန်ကုန်ခွဲ ဖွင့်ပွဲကို ဖြန့်ဖြူးဖြတ်ဖြင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတနှင့် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်တို့က BIDV ရန်ကုန်ခွဲ ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် BIDV ရန်ကုန်ခွဲမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက

Anh Gia Lia (HAGL) group မှ ပိုင်ဆိုင်ပြီး Melia Hotel International သည် ကမ္ဘာအနှံ့ နိုင်ငံပေါင်း ၄၃ နိုင်ငံတွင် ဟိုတယ်ပေါင်း ၃၇၀ ကို ဖွင့်လှစ် ထားပြီး ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် CLMV နိုင်ငံများ၏ လေးနိုင်ငံခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု ကွန်ဖရင့်ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် “လေးနိုင်ငံခရီးစဉ် ဒေသတစ်ခု အစီအစဉ်သည် ကြီးမားသည့် ထုတ်ကုန်ဈေးကွက်နှင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ရရှိရေးအတွက် လွတ်လပ်သော ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းကို ဖန်တီးပေးနိုင်သည့်အတွက် စီ-အယ်လ်-အမ်-ပီ နိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ကြီးမားသည့် အခွင့်အလမ်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် စီ-အယ်လ်-အမ်-ပီ၏ အကျိုးတူ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ရည်မှန်းချက်များ အောင်မြင်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပေးသွားမည်ဟု ကတိကဝတ်ပြုကြောင်း၊ အထူးသဖြင့်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူနှင့် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံတို့မှ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ် (သတင်းစဉ်)



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူနှင့် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် H.E.Mr. Vu Duc Dam တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ် (သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄၅၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ လူနာတင်ယာဉ်တစ်စီးနှင့် ကွန်ပျူတာများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် Melia Yangon Hotel ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး Hoang Anh Gia Lia (HAGL) Corporation CEO Mr.Vo Truong Son နှင့် Melia Hotel International မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr. Bernardo Cabot တို့က နှုတ်ခွန်း ဆက်စကား ပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ၊ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဝီယက်နမ်သံအမတ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူ တို့က အခမ်းအနားကို ဖြန့်ဖြူးဖြတ်ဖြင့်လှစ်ပေးကြသည်။

Melia Yangon Hotel သည် ရန်ကုန်မြို့ ကမ္ဘာအနှံ့ပေါ်တွင် တည်ရှိပြီး အသစ်ဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် ဈေးဝယ်စင်တာ မြန်မာပလာဇာနှင့် ဆက်စပ်တည်ရှိသည်။ Melia Yangon Hotel ကို ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ထိပ်တန်း အိမ်ခြံမြေ ကုမ္ပဏီဖြစ်သော Hoang

ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဈေးကွက်ဆိုင်ရာ အချိတ်အဆက်များ တည်ထောင်ခြင်း၊ ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု တည်ထောင်ခြင်းနှင့် တစ်ခုတည်းသော ပြည်ထောင်စုစနစ်တည်ထောင်ခြင်းများဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း မြှင့်တင်ရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ပူးပေါင်းကြိုးပမ်းမှုဖြင့် စီ-အယ်လ်-အမ်-ပီဒေသအတွင်းသာမက ဒေသအပြင် ကမ္ဘာ့နယ်ပယ်အတွင်း ဆွဲဆောင်မှုရှိသော အဓိကကျသည့် ခရီးစဉ် ဒေသကြီးတစ်ခု ဖြစ်လာစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့အနေဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၈ ခုနှစ် စီ-အယ်လ်-အမ်-ပီ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လည်းကောင်း၊ လေးနိုင်ငံခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု အစီအစဉ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လည်းကောင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်း အလျင်အမြန်တိုးတက်မှုနှင့် အတူ နိုင်ငံများ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ၊ အဖိုးတန်သမိုင်းနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များပျက်စီးသွားမှု နှင့် လူမှုအကျိုးအမြတ် ထူးခြားသည့် လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာကောင်းများ၊ တန်ဖိုးထားမှုများ၊ လွှမ်းမိုးထိခိုက်လာမှု စသည့် အဖျက်သဘော အကျိုး သက်ရောက်မှုများ ရှိလာနိုင်သည်ကို သတိပြုမိရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

အင်အားဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမြှင့်တင်ရေးကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေကြပါကြောင်း။

ကောင်းမွန်သည့် တိုးတက်မှုများ စုစည်းရရှိစေရေး၊ လာမည့်အနာဂတ် နှစ်ပေါင်းများစွာအတွင်း မိမိတို့ ပြည်သူများအတွက် လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြှင့်တင်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှာ သေချာပါကြောင်း၊ စီ-အယ်လ်-အမ်-ပီ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အဖွဲ့ကြီးအတွင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် အစဉ်လာကောင်းများကို ထိန်းသိမ်းရင်း တူညီသောရည်မှန်းချက်များ၊ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် BIDV ဥက္ကဋ္ဌ Mr. TRAN BAC HA က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်း ဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူ သည် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ ဝီယက်နမ် နိုင်ငံတို့မှ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီးများနှင့် အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ၊ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အတူအမှတ်တရ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

လေးနိုင်ငံခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခု ကွန်ဖရင့် ဒုတိယနေ့တွင် လေးနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းစီးပွားပေး ဆောင်ရွက်ချက်များ၏

အလားအလာနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို မိတ်ဆက်ပြောကြားခြင်း၊ အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း စံချိန်စံညွှန်းများအရ လေးနိုင်ငံ ဗဟိုဘဏ်များအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးခြင်း၊ CLMV နိုင်ငံများ၏ ထင်ရှားသော ခရီးစဉ်ဒေသများအကြား လေကြောင်းခရီးစဉ်များ ပျံသန်းပြေးဆွဲရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် အလားအလာများကို ဆွေးနွေးခြင်း၊ CLMV နိုင်ငံများ အချင်းချင်း ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်ရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာနားလည်မှု စာချုပ်လွှာများကို လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း (ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ)၊ လေးနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်း ဝန်ကြီးဌာနများအား လေးနိုင်ငံခရီးစဉ်တစ်ခု ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် လေးနိုင်ငံအကြား နှစ်နှစ်တစ်ကြိမ် ခရီးသွားလုပ်ငန်း မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပသွားရန် ပူးတွဲကြေညာခြင်းတို့ကို ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူသည် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် H.E.Mr. Vu Duc Dam အား ရန်ကုန်မြို့ Melia Yangon Hotel ၌ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ- ဝီယက်နမ် နှစ်

နိုင်ငံအကြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုတိုးတက်ရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးခင်မင်စွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူသည် Melia Yangon Hotel ၌ ကျင်းပသည့် လေးနိုင်ငံခရီးစဉ် ဒေသတစ်ခု ကွန်ဖရင့်အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခြင်း အထိမ်းအမှတ် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံတို့သည် လွန်ခဲ့သည့် ခြောက်နှစ်ခန့်မှစ၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၉၃ ဒသမ ဗီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုထားပြီး နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအနေဖြင့် အဆင့် ၁၀ နေရာတွင် ရှိသည်။

၂၀၁၀ပြည့်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အဆ ၃၀ ကျော် တိုးတက်လာခဲ့ပြီး ၂၀၁၀ မှ ၂၀၁၅ခုနှစ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု နှစ်စဉ် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်နေကြောင်း သိရသည်။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင်လည်း ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှ စတင်ကာ နှစ်စဉ် ၂၄ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်လျက်ရှိသည်ဟု BIDV ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူ လေးနိုင်ငံခရီးစဉ် ဒေသတစ်ခု ကွန်ဖရင့်အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခြင်း အထိမ်းအမှတ် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်စဉ် (သတင်းစဉ်)

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုကို ပြည်သူများ သိရှိနားလည်ပြီး ပူးပေါင်းပါဝင်လာအောင် ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေသည် ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေမြို့ အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ရခိုင်ပြည်နယ်ရုံးခန်းမ၌ အလုပ်သမားရေးရာဆိုင်ရာ ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဝန်ထမ်းများကိုလည်းကောင်း၊ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံးခန်းမ၌ ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ် အဆင့်ဝန်ထမ်းများကိုလည်းကောင်း တွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဌာနအလိုက်တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ပြည်သူကို ထိရောက်သောဝန်ဆောင်မှုများပေးရေး၊ ပြည်သူအပေါ်ယဉ်ကျေးပျူငှာစွာဖြင့် ပြည်သူတို့၏ လိုအပ်ချက်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ မိမိတို့၏လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း ပြည်သူများ သိရှိနားလည်စေရေးအတွက် လိုအပ်သလိုရင်းလင်းချပြခြင်းဖြင့် ပြည်သူများပူးပေါင်းပါဝင်လာအောင် ဆောင်ရွက်ရေး၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် လာဘ်ပေးလာဘ်ယူကင်းရှင်းရေး၊ လုပ်ငန်းအခက်အခဲများရှိပါကလည်း အဆင့်ဆင့်တင်ပြရန် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်အဖြေရှာ ဆောင်ရွက်ကြရေးအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းမှာကြားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



အခွန်အများဆုံးထမ်းဆောင်သည့် ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်အား ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်သည် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ပထမနေရာမှ ဝင်ငွေခွန်အများဆုံး ထမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ခဲ့သည်။

တော်နှင့် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ အကျိုးစီးပွားများကို ထမ်းရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်” ဟု ဖော်ပြထားသည်။

ကမ္ဘောဇဘဏ် လီမိတက်သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဘဏ်ခွဲပေါင်း ၄၀၀ ကျော်၊ ATM စက်ပေါင်း ၆၀၀ ကျော်၊ ဝန်ထမ်းစုစုပေါင်း ၁၇၀၀၀ ကျော်ဖြင့် နိုင်ငံ၏ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘဏ်၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်အညီ ဘဏ်လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မကြာမီ ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့တွင်လည်း ကိုယ်စားလှယ်ရုံးခွဲကို ဖွင့်လှစ်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ကမ္ဘောဇအနာဂတ် အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း (KBZ Brighter Future Myanmar Foundation-BFM) ကို တည်ထောင်၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင်းရှိ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အမျိုးမျိုး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ Water Project နှင့် အခြားပရဟိတလုပ်ငန်းများကိုလည်း အဆက်မပြတ် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာတွင် “၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဝင်ငွေခွန် ပထမအများဆုံး ထမ်းဆောင်ခဲ့သော (မြန်မာကုမ္ပဏီ) Kanbawza Bank Ltd. သည် နိုင်ငံတော်အတွက် တာဝန်ကျေပွန်စွာဖြင့် အခွန်ထမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သည့်အပြင် တိုင်းပြည်စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်လည်း တစ်ထောင့်တစ်နေရာက ပါဝင်ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခဲ့မှုအပေါ် ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနမှ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်ပါကြောင်းနှင့် လာမည့် အနာဂတ်ကာလများတွင်လည်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆတက်ထမ်းပိုးတိုးတက်ပြီး နိုင်ငံ

တော်နှင့် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ အကျိုးစီးပွားများကို ထမ်းရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်” ဟု ဖော်ပြထားသည်။

ကမ္ဘောဇဘဏ် လီမိတက်သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဘဏ်ခွဲပေါင်း ၄၀၀ ကျော်၊ ATM စက်ပေါင်း ၆၀၀ ကျော်၊ ဝန်ထမ်းစုစုပေါင်း ၁၇၀၀၀ ကျော်ဖြင့် နိုင်ငံ၏ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘဏ်၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်အညီ ဘဏ်လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မကြာမီ ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့တွင်လည်း ကိုယ်စားလှယ်ရုံးခွဲကို ဖွင့်လှစ်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ကမ္ဘောဇအနာဂတ် အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း (KBZ Brighter Future Myanmar Foundation-BFM) ကို တည်ထောင်၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင်းရှိ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အမျိုးမျိုး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ Water Project နှင့် အခြားပရဟိတလုပ်ငန်းများကိုလည်း အဆက်မပြတ် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း သိရသည်။

ဖားကန့်တွင် ရေမဆေးကျောက်ရှာဖွေသူတစ်ဦး ရေကန်ထဲပြုတ်ကျသေဆုံး

ဖားကန့် ဇူလိုင် ၃၁

ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာအုပ်စု နမ့်မော်ကျေးရွာအနီးရှိ ရေကန်ထဲသို့ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က လူတစ်ဦး ခြေချော်ပြုတ်ကျခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မွန်းလွဲပိုင်းက မြို့မရဲစခန်း၏ အနောက်တောင်ဘက် ခုနစ်မိုင်ခန့်အကွာ ဖားကန့်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာအုပ်စု နမ့်မော်

ကျေးရွာအနီး၌ လူတစ်ဦး ကမ်းပါးယံပေါ်မှ ပြုတ်ကျပျောက်ဆုံးကြောင်း သတင်းအရ မြို့မရဲစခန်းမှ နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ် သက်ဇော်ဦးနှင့် အဖွဲ့က နမ့်မော်ကျေးရွာ ရာအိမ်မှူး ဦးကြည်စိုးအဖွဲ့နှင့်အတူ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။



သေဆုံးသူ ပြုတ်ကျခဲ့သော ရေကန်နှင့် ကမ်းပါးယံကို တွေ့ရစဉ်

ယင်းနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် မောင်ဖြူ (၂၂နှစ်) ရတနာစန်းရွှင်လုပ်ကွက် ပျံကျတံ မော်လကင်ကျေးရွာ ဆိပ်မူအုပ်စု ဖားကန့်မြို့နယ် နေသူသည် နမ့်မော်ကျေးရွာအနီး မြန်မာကြွယ်ဝသောမြေ ကုမ္ပဏီလုပ်ကွက်အတွင်းအမြင့်ပေ ၂၀၀ ခန့်ရှိ ကမ်းပါးယံ၌ ရေမဆေးကျောက်ရှာပြီး အပြန်ခြေချော်၍အောက်ဘက် ရေကန်ထဲသို့ ပြုတ်ကျပျောက်ဆုံးခဲ့သည်။

မိုးရွာသွန်းနေသဖြင့် အထက်ကမ်းပါးယံမှ မြေစာများပြိုကျနိုင်သည့် အန္တရာယ်ရှိနေ၍ လတ်တလောတွင် ရှာဖွေခြင်း မပြုလုပ်နိုင်သေးကြောင်း သိရသည်။
စိုးနိုင်ဦး (ဖားကန့်)

ကမ္ဘောဇဒီးယားသံအမတ်ကြီးအဖြစ် မစ္စတာဆော့ချီအား ခန့်အပ်ရန်သဘောတူ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ကမ္ဘောဇဒီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် မစ္စတာ ဆော့ချီအား ခန့်အပ်ရန် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက သဘောတူညီပြီး ဖြစ်သည်။

မစ္စတာ ဆော့ချီကို ၁၉၇၆ ခုနှစ် ဇွန် ၁၂ ရက်တွင် ပရော့ဖက်ဆာ ဒေသ၌ မွေးဖွားခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ကမ္ဘောဇဒီးယားနိုင်ငံ ဖနော့ပင်တော်ဝင်တက္ကသိုလ်၊ နိုင်ငံခြားဘာသာသိပ္ပံပညာရေးဘွဲ့ (အင်္ဂလိပ်စာ) ကို လည်းကောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံ ရန်ခမ်ဟန် တက္ကသိုလ်မှ နိုင်ငံရေးသိပ္ပံ (မဟာဘွဲ့) ကိုလည်းကောင်း ရရှိခဲ့သည်။

နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ယင်းဝန်ကြီးဌာန၌ပင် ရာထူးအဆင့်ဆင့် တိုးမြှင့်ခန့်ထားခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ၂၀၁၀-၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွင်း တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ရှန်ဟိုင်းမြို့ရှိ ကမ္ဘောဇဒီးယား ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး၌ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ကမ္ဘောဇဒီးယားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်အဖြစ် ယနေ့ထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်။

၎င်းသည် ၁၉၉၆ခုနှစ်မှစတင်၍ ကမ္ဘောဇဒီးယားနိုင်ငံ (Recurve) ပြိုင်ပွဲ၊ ရန်နောင်စိုးက ဂျူဒိုအားကစားဖြင့် (-100 Kg) တန်းပြိုင်ပွဲ၊ အိအိသက်က ရေကူးအားကစားနည်းဖြင့် အမျိုးသမီး မီတာ 50 Free Style နှင့် သင်မြတ်က အမျိုးသားမီတာ 100 Butterfly

ပြိုင်ပွဲများကိုလည်းကောင်း၊ ပြေးခုန်ပစ်အားကစားနည်းဖြင့် စန်းနိုင်က အမျိုးသား မီတာ ၅၀၀၀ ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆွေလီမြင့်က အမျိုးသမီး မီတာ ၈၀၀ ပြိုင်ပွဲများကို အသီးသီး ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

မစ္စတာ ဆော့ချီ သည် အိမ်ထောင်ရှင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး သား သမီး သုံးဦးရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

အိမ်ပြေးကျောင်းသားနှစ်ဦးအား မိဘရပ်ထံ ပြန်လည်အပ်နှံ

တောင်ငူ ဇူလိုင် ၃၁

ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က မန္တလေးမှ ရန်ကုန်သို့ထွက်ခွာလာသည့် အမှတ်(၂)အစုန် စာပို့ရထားကို ရေတာရှည်ဘူတာမှ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် လူငယ်နှစ်ဦးအား မီးရထားလိုခြံရေးရထားရက် မသက်သာဖြင့် မေးမြန်းစုံစမ်းရာ အိမ်ပြေးကျောင်းသားများဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

တောင်ငူဘူတာသို့ ရထားဆိုက်ရောက်ချိန် ၂၁၀နာရီခန့်တွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို တောင်ငူရထားရဲစခန်းသို့ ခေါ်ယူ မေးမြန်းစစ်ဆေးခဲ့ရာ အမည်လွှဲ၊ လိပ်စာလွှဲများလိမ်လည်ပေးခဲ့ကြပြီး ဆက်လက်စုံစမ်းရာ မောင်----- (၁၅ နှစ်) နှင့် မောင်----- (၁၁၅)

(၁၄နှစ်)တို့သည် ရေတာရှည်မြို့နယ် ညောင်ပင်သာ ကျေးရွာတွင် နေထိုင်ကြပြီးရေတာရှည် အထက(၁)မှ နဝမတန်းနှင့် အငွေမတန်းကျောင်းသားများဖြစ်ကြကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို တောင်ငူရထားရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်စုစိုးနှင့်အဖွဲ့က ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ၎င်းတို့၏ မိဘများ၊ ညောင်ပင်သာကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းနိုင်ဦး၊ အတန်းပိုင်ဆရာမ ဒေါ်တင်တင်အေး၊ ဆရာမဒေါ်တင်ဇာစိုးတို့အား ရေတာရှည်ရဲစခန်းသို့ခေါ်ယူပြီး လက်ရောက်အပ်နှံပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (၁၁၅)

မိုးရွာသွန်းပြီးလေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် သစ်ပင်နှစ်ပင်လဲကျ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

နေပြည်တော် ဧပြီလီမြို့နယ် မင်္ဂလာသိဒ္ဓိရပ်ကွက်တွင် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၄၅မိနစ်က မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းရုတ်တရက် တိုက်ခတ်ခဲ့ရာ အဆိုပါရပ်ကွက်အတွင်းရှိ အောင်မြေရတနာလမ်း ကုံကော်အိမ်ရာ တိုက်အမှတ် (၂၂၅) ကားပါကင်အနီးရှိ မလေးရှားပိတောက်ပင်တစ်ပင် အမြစ်မှ ကျွတ်၍ လဲကျကာ ယင်းအနီး ရပ်ထားသော

ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးအပါအဝင် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများရှိခဲ့သည်။ ထိုသို့ဖြစ်ပွားပြီး သက်ဆိုင်ရာမှ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်နေစဉ်ညနေ ၃ နာရီ မိနစ် ၂၀ က အဆိုပါ ကားပါကင်အနီး အမြင့်ပေ ၅၀ ခန့်ရှိ သစ်ခြောက်ပင် သုံးပင်အနက်မှ တစ်ပင်သည် အမြစ်မှ ကျွတ်၍ ထပ်မံလဲကျပြန်ရာ ယင်းအနီးရှိ တိုက်အမှတ် (၂၂၃) တွင် နေထိုင်သူ

တစ်ဦး၏ ယာဉ်မှာလည်း အနည်းငယ် ထိခိုက်မှုများရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါသစ်ပင်နှစ်ပင်လဲကျတိုက်၍ နှစ်ကြိမ်လဲကျမှုကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင်နေထိုင်သော ဝန်ထမ်းမိသားစုများ ထိခိုက်မှုမရှိကြောင်းနှင့် ကျန်ရှိသောသစ်ခြောက်ပင်တို့ကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာက ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုပေါက် (ဥက္ကာမြ)

ရေကြီးမှုကြောင့် ရတနာပုံတက္ကသိုလ် ခေတ္တပိတ်ထားမည်ဟုသိရ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၃၁ - ရတနာပုံတက္ကသိုလ် ကျောင်းဝင်းအတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ရေဝင်ရောက်မှုကြောင့် ဩဂုတ် ၁ ရက်မှစ၍ ကျောင်းများခေတ္တပိတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းဖွင့်မည့်ရက်အား ထပ်မံအသိပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာမှု ကြေညာသည်။ ထို့အတူ မြစ်ရေများဆက်လက်မြင့်တက်နေမှုကြောင့် ဦးပိန်တံတားဖြတ်သန်းခွင့်ကိုလည်း ယာယီပိတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ တတိယနေ့ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ် ဈေးရောင်းပွဲ တတိယနေ့ကို ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။



နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ကြသူများအား တွေ့ရစဉ်

စာတမ်းဖတ်ပွဲ တတိယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် သဘာပတိများအဖြစ် ဦးအောင်ရှင် (မုံရွာအောင်ရှင်)၊ ဦးမြဟန် (မြဟန်) နှင့် ဦးအေးချို (ဦးအေးချို-မဟာဝိဇ္ဇာ) တို့က ဆောင်ရွက်ကြပြီး စာတမ်းရှင် ဦးမောင်မောင်ဦး (ဟိန်းလတ်) က “နိုင်ငံ

တကာ နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်များ၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိ (ပြည်ပ)”၊ ဦးသန်းအုန်း (မောင်ဇေယျာ) က “မြန်မာ့နိုင်ငံရေးအတ္ထုပ္ပတ္တိစာပေ (၁၉၃၇-၁၉၄၇)” နှင့် ဦးရဲနိုင်အောင် (ကိုဝ) က “နိုင်ငံရေးတောဂဗေဒစာပေများ၏ နိုင်ငံရေးအကျိုး

သက်ရောက်မှု” စာတမ်းတို့ကို ဖတ်ကြားကြသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် သဘာပတိများအဖြစ် ဒေါက်တာကျော်ဝင်း (ပါမောက္ခ-ငြိမ်း)၊ ဦးကျော်နိုင် (ထက်မြက်) နှင့် ဦးကိုကို (ကို-တက္ကသိုလ်) တို့က ဆောင်



ဦးမော်လင်း (မော်လင်း) စာတမ်းဖတ်ကြားစဉ်

ရွက်ကြပြီး စာတမ်းရှင် ဦးမော်လင်း (မော်လင်း) က “မြန်မာ့နိုင်ငံရေးနှင့် စာနယ်ဇင်းများ”၊ ဦးမော်လင်း (လင်းအေး) က “မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးလှုပ်ရှားမှုများနှင့် နိုင်ငံရေးစာပေ (၁၉၀၀-၁၉၄၀)” နှင့် ဦးကိုကိုလှိုင် (ကိုကိုလှိုင်) က “ခေတ်ပြိုင် နိုင်ငံတကာ နိုင်ငံရေးအတွေးအခေါ်များ” စာတမ်းများကို ဖတ်ကြားကြပြီး တက်ရောက်လာကြသူများ၏ အေးမြနိုးချက်များကို စာတမ်းရှင်များက ပြန်လည်ဖြေကြားကြကာ တတိယနေ့ စာတမ်းဖတ်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မျိုးမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက စာတမ်း



ဦးမော်လင်း (လင်းအေး) စာတမ်းဖတ်ကြားစဉ်

ရှင်များအား ဉာဏ်ပူဇော်ခများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံရေး စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲ ကျင်းပရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်လှိုင် (လယ်တွင်းသားစောချစ်) က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။ မိုးရာသီ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ တတိယနေ့တွင် စာအုပ်တိုက်များမှ စာအုပ်ဆိုင် ၁၇၀ ဆိုင်ကို ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ စာပေပညာရှင်များ၊ စာပေဝါသနာရှင် ရဟန်းရှင်လှပြည်သူများနှင့် ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် ယနေ့ ရုံးပိတ်ရက်၊ ကျောင်းပိတ် ရက်ဖြစ်သည့်အပြင် လိုချင်သည့် စာအုပ်များ



ဦးကိုကိုလှိုင် (ကိုကိုလှိုင်) စာတမ်းဖတ်ကြားစဉ်

ကို တစ်နေရာတည်းတွင် တစ်စုတစ်စည်းတည်း ဝယ်ယူနိုင်သည့်အတွက် ယခင်နေ့များထက်ပင် အထူးများပြားပြီး ပိုမိုစည်ကားလျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ တတိယနေ့ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်သို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ စာတမ်းရှင်များ၊ နိုင်ငံရေးနှင့် စာပေနယ်ပယ်များမှ ပညာရှင်များ၊ စာပေဝါသနာရှင်များ၊ နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံရေးစာပေ စိတ်ဝင်စားသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် ဆရာဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
သတင်း - ရီရီမြင့်၊ ဥမ္မာသန့်
ဓာတ်ပုံ - ဇော်မင်းလတ်



အလင်းရောင်စာကြည့်တိုက်သို့ စာအုပ်များလှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ တတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

ယနေ့သည် အပြီးသတ်တတိယနေ့ အခမ်းအနားဖြစ်သည့်အတွက် စာပေပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံရေးစာပေ စိတ်ဝင်စားသူများ၊ တက္ကသိုလ် ဆရာ ဆရာမ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ စာပေဝါသနာရှင်များ အထူးများပြားလျက်ရှိသည်။ ဈေးရောင်းပွဲတွင် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေသူများ၊ စာပေတိုက်အရောင်းဆိုင်များက နေပြည်တော် ဇေယျာသိရိမြို့နယ်ရှိ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက်ဝန်ထမ်းများ စာပေဗဟုသုတတိုးပွားစေရန် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အလင်းရောင်စာကြည့်တိုက်သို့ မှီငြမ်းကိုးကားနိုင်သော စာအုပ်စာပေများလှူဒါန်းရာ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ သုတရသစာအုပ်ပေါင်း ၃၀၀ ကျော် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသိန်း (မရမ်းကုန်း)

မြစ်ရောင်သည့်ကျေးရွာများ၌ ဆေးဝါးကုသပေးလျက်ရှိ

ကသာ ဇူလိုင် ၃၁

ကသာမြို့နယ်ရှိ ရေဝင်ရောက်သော ကျေးရွာများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု တပ်မတော်မှ ဇူလိုင် ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲမှစ၍ ညနေ ၅ နာရီခွဲအထိ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဧရာဝတီမြစ်ရောင်ရောက်လျက်ရှိသော စစ်ကုန်း၊ ဥယျာဉ်၊ အင်းအရံကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ဆေးဝါးကုသပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် မြို့နယ်အတွင်း ရေဝင်ရောက်ခြင်းကြောင့်တွေ့နေရသော ကျေးရွာများသို့ နယ်မြေခံတပ်မှ ဝိုင်းပန်းကြီး

အောင်မျိုးမင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညီညီထွန်း၊ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစိုးမင်းညွန့်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးစိုးအောင်၊ မြို့နယ်လဝကဦးစီးမှူး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်းနှင့် ကသာမြို့မ ရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးလှဦးတို့အဖွဲ့က အခမဲ့ဆေးကုသပေးရာ လိုအပ်ချက်များမေးမြန်း ဆွေးနွေးပြီး ဆေးဝါးများ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့်အတွက် ဆေးဝါးကုသမှုခံသူများ လာရောက်ကုသကြကြောင်း သိရသည်။
ဌေးအိုး (ကသာ)

နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲစည်ကား

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁

ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံ၌ နိုင်ငံရေး စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲကို ယနေ့ တတိယနေ့ (အပြီးသတ်) အဖြစ် ကျင်းပလျက်ရှိရာ စာပေချစ်သူ စာဖတ်ပရိသတ်များ များပြားစွာ လာရောက်လေ့လာဝယ်ယူလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်အတွင်း စာအုပ်အရောင်းဆိုင် ၁၇၀ ဆိုင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချလျက်ရှိရာ စာအုပ်စာတမ်း အမျိုးအစားစုံလင်စွာ ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။

များပြားလှသော စာအုပ်စာပေလေ့လာနေသူများထဲမှ ဘဏ်ဝန်ထမ်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုအောင်ဇေယျာဦးက “ဒီပြပွဲမှာ ကိုယ်မမြင်ဖူးတဲ့ စာအုပ်စာပေတွေ တွေ့ခွင့်ရပါတယ်။ စာအုပ်ဆိုင်တစ်ဆိုင် သွားဝယ်မယ်ဆိုရင် ဒီလောက် တော့မစုံဘူးလေ။ ဒီမှာက ဈေးလည်း သက်သာတယ်။ ကိုယ့်အတွက်လည်း ဗဟုသုတရမယ့် စာပေတွေ မြင်ရတွေ့ရတာ နှစ်ပတ်တာပေါ့။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော် လေ့လာပြီးပယ်နေတာပါ” ဟု ပြောသည်။

စာအုပ်များ ရောင်းချနေသည့် လင်္ကာဒီပစာအုပ်တိုက်မှ ကိုတောကျော်က “ကျွန်တော်တို့ စာအုပ်တိုက်က စာရေးဆရာ ချစ်ဦးညီရဲ့ ကိုယ်ပိုင်စာအုပ်တိုက်ရလဒ်လို့ ပြောလိုရပါတယ်။ ဒီပွဲတော်မှာ ဆရာချစ်ဦးညီရဲ့ဝတ္ထုစာအုပ်အကုန်လုံးကို ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းလျော့ပေးထားပါတယ်။ ရုပ်ပြကတော့ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းလျော့ပေးထားပါတယ်။ စာပေလောက



ကြီး တိုးတက်ဖို့နဲ့ စာပေကို တန်ဖိုးထားတတ်ဖို့အတွက် နောင်လာမယ့် မျိုးဆက်သစ်တွေကို ရှေ့မှာဖြတ်သန်းလာတဲ့လူကြီးတွေက စာဖတ်ဖို့တွန်းအားပေးကြပါလို့ အမှတ်တရလေးပြောချင်ပါတယ်” ဟု မေးမြန်းမှုကို ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘာသာစကားနှင့် သမိုင်းကြောင်းများ စာအုပ်များကို အဓိကထားရှာဖွေနေသည့် မဆုသင်ကျော်ဦးက “ဝယ်တာကတော့ အစုံပါပဲ။ ဝတ္ထုတွေ သမိုင်းကြောင်းတွေ အင်္ဂလိပ်စာနဲ့ ပတ်သက်တာတွေလားပဲ။ ကျွန်မက အင်္ဂလိပ်စာနဲ့ ဝတ္ထုရှည်တွေဖတ်ရတာ သဘောကျတယ်။ စာအုပ်ဆိုင်တွေမြင်ရင် အလွန်သဘောကျတယ်။ ဒီလိုပွဲမျိုးဆို အများကြီးလည်းဝယ်ဖြစ်တယ်။ တစ်စု

တစ်စည်းထဲရှိတဲ့အခါကျတော့ ပိုပြီး အဆင်ပြေတယ်။ ဈေးနှုန်းအနေနဲ့ ကလည်း ပုံမှန်ထက်စာရင်အများကြီးလျော့ရောင်းထားတာ တွေ့ရတယ်။ စာအုပ်အဟောင်းတွေလည်း ရှိတဲ့အတွက်ကြောင့် ဝယ်လို့ရတာပေါ့” ဟု ပြောသည်။

ဈေးရောင်းပွဲတော်အတွင်း အပေါ်ဆုံးထပ်ရှိ ရှားပါးစာအုပ်ဟောင်းများ ရောင်းချနေသည့် အောင်သူစာပေမှ ဦးအောင်သူက “သုတရသစာပေနဲ့ ဗဟုသုတရမယ့် စာအုပ်များကို ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ရှေးဟောင်းစာပေတွေ စုဆောင်းတဲ့ နေရာမှာ နှစ်ပေါင်းများစွာ စုဆောင်းရပါတယ်။ ချက်ချင်း လက်ငင်းလည်းမရနိုင်ပါဘူး။ ရှားပါးစာအုပ်တွေဖြစ်ပြီး

ရှာရဖွေရ မလွယ်တဲ့အတွက် တန်ဖိုးအနေနဲ့ ပြောရမယ်ဆိုရင် တော်တော်မြင့်ပါတယ်။ ပထမရက်ကတော့ အဟောင်းစာပေတွေက အပေါ်ထပ်ရောက်နေတဲ့အတွက် စာဖတ်ပရိသတ်တွေ မသိတဲ့အတွက် ရောက်မလာကြဘူး။ အဲဒီအတွက် ပထမရက်မှာ လုံးဝမရောင်းရဘူး။ ဒုတိယရက်မှာ တော့စာဖတ်ပရိသတ်တွေကို ဈေးပွဲတော်ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေကနေပြီးတော့ လမ်းညွှန်ပေးလိုက်တဲ့အတွက် အသင့်အတင့်တော့ ရောင်းရပါတယ်။ ဒီလိုပွဲမျိုး တွေ တစ်နှစ်ကို လေး ဝါးကြိမ်လောက် လုပ်ပေးသင့်တယ်။ အဲဒီလို လုပ်ပေးမှ စာဖတ်ချင်တဲ့စိတ်ကလေးတွေ ဖြစ်လာမယ်” ဟုပြောသည်။
ထင်ပေါင်း (ကမာရွတ်)

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ ဒုတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၏ ရေဆင်းဆည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ဒုတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရေဆင်းဆည်အနီး၌ ကျင်းပရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူတို့ တက်ရောက်အားပေးပြီး အထိမ်းအမှတ် သစ်ပင်များကို စိုက်ပျိုးပေးသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အထိမ်းအမှတ် ခရေပင်ကို လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဇနီးက ကံ့ကော်ပင်ကို လည်းကောင်း စိုက်ပျိုးပေးပြီး ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့်ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ အခမ်းအနားတက်ရောက် လာကြသူများက စိုက်ပျိုးပင်များအား သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးတွင် စိုက်ပျိုးကြ သည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ယနေ့ကျင်းပပြုလုပ်သော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစု များ၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒုတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ရတနာတန်းဝင် ကျွန်းပင် ၅၀၀၀ အား စိုက်ပျိုးပေးခဲ့သည်။ တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့် ယနေ့ စိုက်ပျိုးသည့် စိုက်ပျိုးပင်စုစုပေါင်းမှာ ၄၃၀၀၂၇ ပင်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ ရေဆင်းဆည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ဒုတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေကြစဉ် (မြဝတီ)

ကမ္ဘာ့ကျော်ဂုတ်ထိပ်တံတားကြီး နယ်မြေလုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နောင်ချို ဇူလိုင် ၃၁

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နောင်ချိုမြို့နယ် ရှိ ကမ္ဘာ့ကျော်ဂုတ်ထိပ်တံတားကြီး နယ်မြေလုံခြုံရေး၊ မှုခင်းကျဆင်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် ရထား ချိတ်(၁) တပ်ဖွဲ့(မန္တလေး) မှ ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ) အဆိုပါတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့မှူးယာယီ ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြဝင်းသည် အမှတ်(၄) တပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူး အောင်ဇော်ဦးနှင့် အတူ ဂုတ်ထိပ်တံတားသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး တံတားကြီးလုံခြုံရေးတာဝန်ကျ အမှတ် (၅) တပ်ဖွဲ့၊ တပ်စု(၃)မှ တပ်စုမှူး ရဲအုပ် ဇော်မင်း ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ တံတားကြီးလုံခြုံရေး၊ ရဲစခန်းလုံခြုံရေး၊ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ကျန်းမာရေး၊ စည်းကမ်း ကောင်းမွန်ရေးနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်ရေး စသည်တို့ကို တွေ့ဆုံမှာကြားခဲ့သည်။



ထို့နောက် ယာယီဒုတိယ ရဲမှူးကြီးသည် ဂုတ်ထိပ်တံတားကြီးသို့ လာရောက်လည်ပတ်ကြည့်ရှု ပြည်သူ များနှင့် တွေ့ဆုံကာ မှုခင်းအသိပညာ ပေးခြင်း၊ တံတားကြီး ရေရည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ပြည်သူလူထုမှ ပိုင်းဝန်း ကူညီပေးကြရန် ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး

သန့်ရှင်းသာယာလှပဖို့ကို အထောက် အကူပြုပေးနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ယာယီ ဒုတိယရဲမှူးကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ဂုတ်ထိပ်တံတားမှ နောင်ချိုမြို့သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာ၍ နောင်ချိုတိုက်ရိုက် ရထားရဲတပ်ဖွဲ့၊ တပ်ဖွဲ့ (၅)၊ တပ်စု(၃)(နောင်ချို)သို့ ရောက်ရှိပြီး တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ စိုက်ပျိုးရေး၊

မွေးမြူရေး ဆောင်ရွက်ထားမှုများကို လိုက်လံစစ်ဆေးပြီး မြန်မာ့မီးရထား (ပြင်ဦးလွင်)ဘူတာသို့ ဆက်လက် ထွက်ခွာ၍ အမှတ်(၁၃၂)အစုန် လားရှိုး- မန္တလေးရထားပေါ်ရှိ ရထားခရီးသည် များနှင့်တွေ့ဆုံပြီး မီးရထားလုပ်ငန်း ဥပဒေ ၂၀၁၆ လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။ အောင်ရဲသွင်

ကျောစိုးမှ

ငါးဖမ်းဆီးရေးလုပ်ငန်းများ၏ ဖမ်းဆီးရရှိမှု လျော့နည်းကျဆင်းမှုကြောင့် လည်းကောင်း၊ ရရှိလာသည့် အခွင့်အလမ်းကောင်းများနှင့် အလှမ်းကွာဝေးနေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအခက်အခဲများကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကူညီဦးဆောင်ဖြေရှင်းပေးခြင်း၊ လိုအပ်သည်များ ကူညီထောက်ပံ့စီမံဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ တိုးတက်မည့်လုပ်ငန်း စဉ်များကို ကောင်းမွန်ပြည့်စုံစွာ မူဝါဒနှင့်စီမံကိန်းများ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုတိုးပွားကာ ပြည်ပတင်ပို့မှုများလည်း မြင့်မားတိုးတက်လာနိုင်ကြောင်း ရေထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များက သုံးသပ်ထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်ပသို့ ရေထွက်ပစ္စည်းများ တင်ပို့မှုအနေဖြင့် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်ပပို့ကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၈၂ ဒသမ ၂၅ သန်း ရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်ပပို့ကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၀၂ ဒသမ ၆၃ သန်းရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သို့သော်လည်း ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်ပတင်ပို့မှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၅၃ ဒသမ ၅၅၀ သန်းဖြင့် အများဆုံးရရှိခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ငါးဖမ်းဆီးရရှိမှု လျော့နည်းလာခြင်းကြောင့် ပြည်ပတင်ပို့မှုလည်း တဖြည်းဖြည်း လျော့နည်းလာကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ ထုတ်ပြန်သော စာရင်းဇယားများတွင် ဖော်ပြသည်။ ရေထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသည် အခြားသော သယံဇာတများနှင့် မတူဘဲ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပါက ထုတ်လုပ်မှုနှင့် တင်ပို့မှုများ ပြန်လည်မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင် မိုးဆက်လက်ပိုနေမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးအသင့်အတင့် ထစ်ချန်းရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးအသင့်အတင့် ထစ်ချန်းရွာပြီး တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသည်းထန်နိုင်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင် မိုးဆက်လက် ပိုနေမည်။ (မိုး/ဇလ)

တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက် မိုးရွာနိုင်မည့် အခြေအနေ
နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁
မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဌာနကြားမှ ဦးစီးဌာန ထုတ်ပြန်ချက်အရ မန္တလေး၊ မကွေး၊ တနင်္သာရီ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အောက်ပိုင်းနှင့် ချင်းပြည်နယ် တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချန်းရွာပြီး နေရာတွက်၍ လည်းကောင်း၊ ပဲခူး၊ ဧရာဝတီနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်၊ မွန်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချန်းရွာပြီး ဒေသအလိုက်လည်းကောင်း မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ထိုင်းနိုင်ငံတစ်ဝန်း တရားမဝင်မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများအား ဩဂုတ်လဆန်းပိုင်းတွင် စစ်ဆင်ရေးတစ်ရပ်အသွင် ဖမ်းဆီးအရေးယူမည်ဟုဆို

ပန်ကောက် ဇူလိုင် ၃၁

ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း လာရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် တရားမဝင် မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများအား ဩဂုတ်လဆန်းပိုင်းတွင် စစ်ဆင်ရေးတစ်ရပ်အသွင်ဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံတစ်ဝန်း ပိုက်စိပ်တိုက် ရှာဖွေဖမ်းဆီးအရေးယူသွားမည်ဟု သိရသည်။ ဖမ်းဆီးအရေးယူရာတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း တရားမဝင်ဝင်ရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် ပြည်ပ နိုင်ငံသားအားလုံး ပပျောက်ရေးရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းဖြစ်ပြီး အခြားသော အာဆီယံနိုင်ငံများဖြစ်သည့် စင်ကာပူနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံများနှင့်တူ အဆိုပါနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင် လိုပါက သက်ဆိုင်ရာ မိမိ၏တိုင်းပြည်မှ MoU စနစ်ဖြင့် သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်ရသကဲ့သို့ ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် အလားတူစနစ်ကို

စနစ်တကျ ပြန်လည်ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း သိရသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံအလုပ်ရှင်များအနေဖြင့် တရားမဝင် အလုပ်သမားများ အသုံးချ၍ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ရာတွင် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်ကာ စီးပွားရေးလုပ်သည့်ဖြစ်စဉ်များကြောင့် ထိုင်းမဟာမိတ် ဖြစ်သည့် အမေရိကန်၊ ဥရောပ အစရှိသည့် နိုင်ငံများမှ အရေးယူ သတိပေးခြင်း ခံခဲ့ရပြီး ထိုင်းနိုင်ငံမှထွက်ကုန်များ ထိုနိုင်ငံများသို့ အကုန် တင်ပို့ခွင့်မရှိခြင်း၊ နိုင်ငံစီးပွားရေးပြဿနာများ ဖြစ်ပေါ်ဖြေရှင်းနေရခြင်း များကြောင့် နိုင်ငံအတွင်း တရားမဝင်လာရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်သူ အားလုံး မိမိနိုင်ငံများသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ တရားဝင် နည်းလမ်း MoU စနစ်ဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်ခွင့် ရှိကြောင်း၊ စစ်ဆေးအရေးယူမှုတွင် တရားမဝင် အလုပ်သမားများအား

လက်ခံအလုပ်ခန့်အပ်ထားမှုများ စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက အဆိုပါကုမ္ပဏီ များ၊ အလုပ်ရှင်များကို တရားမဝင်အလုပ်သမားတစ်ဦးလျှင် ဘတ်ငွေ တစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် ဒဏ်ငွေတပ်ရိုက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရှာဖွေဖမ်းဆီးမှုတွင် မိမိငှားနေရာ အိမ်ရာတိုက်ခန်းအားလုံးအထိ ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခြင်း၊ ပန်းခြံကုန်တိုက်အတွင်းထိ ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခြင်း၊ လမ်းသွားလမ်းလာနေစဉ် စစ်ဆေးဖမ်းမြန်းဖမ်းဆီးခြင်း၊ အလုပ်ရုံ အိမ်၊ ဥယျာဉ်ခြံများအတွင်း ဝင်ရောက် စစ်ဆေးဖမ်းဆီးခြင်း၊ ဈေးများ အတွင်း လိုက်လံဖမ်းဆီးခြင်းများအထိ ထိုင်းတပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ တို့က စစ်ဆင်ရေးတစ်ရပ်အသွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံမှလာသည့် သတင်းများအရ သိရသည်။ ကျော်စိုး(ကျောသောင်း)

မန္တလေးမြို့၌ (၂၁)ရာစု ပင်လုံငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံထောက်ခံကြိုဆို

မန္တလေး ဇူလိုင် ၃၁

မန္တလေးမြို့တွင် (၂၁)ရာစု ပင်လုံငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံကျင်းပရေးကို ပြည်သူများက ထောက်ခံကြိုဆိုသောအားဖြင့် လမ်းလျှောက်ချီတက်မှုကို ဇူလိုင် ၃၁ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

“(၂၁)ရာစု ပင်လုံညီလာခံဟာ မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားအားလုံးအတွက် အလွန်ကို အရေးကြီးပါတယ်။ နိုင်ငံသားအားလုံး လိုချင်နေတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ကြဉ်းယူဆောင်ပေးနိုင်တဲ့အထိ လုပ်ငန်းစဉ်ချမှတ်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အခုလို ထောက်ခံကြိုဆို လမ်း

လျှောက်ပွဲကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟု လမ်းလျှောက်ချီတက်ရာတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါလမ်းလျှောက်ချီတက်မှုကို ကိုးရက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပထမနေ့ လမ်းလျှောက်ခြင်းကို နိုင်ငံရေးအင်အားစုများမှ ဦးဆောင်၍ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် မဟာမုနိဘုရားကြီးအရှေ့ မှစ်ပေါက်ဝမှစတင်၍ မင်္ဂလာမန္တလေးအထိ တစ်နာရီခန့်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

“မန္တလေးမြို့နေရာအနှံ့ နေ့စဉ် နေရာမထပ်ဘဲ ကိုးရက်လုံးလမ်းလျှောက်တာကို ပြုလုပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အတွက် ပြည်သူများအနေ

နဲ့ ပါဝင်ချင်လည်း ကိုယ်တိုင်ပါဝင်လိုရပါတယ်။ ဒီနေ့ကတော့ ပုသိမ်ကြီး မြို့နယ်က တောင်သူလယ်သမားတွေနဲ့ လမ်းလျှောက်တာကို ပြုလုပ်ခဲ့တာပါ” ဟု တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဆိုသည်။

လမ်းလျှောက်ပွဲတွင် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုထောင်ရေး၊ အမျိုးသားသင့်မြတ်ရင်ကြားစေရေး၊ ပြည်တွင်းစစ်ချုပ်ငြိမ်းရပ်စဲရေးနှင့် (၂၁)ရာစုပင်လုံအောင်ရမည်ဟု ကြွေးကြော်သံလေးချက်ဖြင့် လူအင်အား ၅၀ ခန့်ပါဝင်ခဲ့ကာ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၁ ရက်အထိ ကိုးရက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



ခုံသမာဓိကောင်စီနှင့် ခုံသမာဓိအဖွဲ့အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များ ရွေးချယ်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကန့်ကွက်သူများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

ခုံသမာဓိကောင်စီအလုပ်သမား ကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်ပွဲ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ခုံသမာဓိအဖွဲ့ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ် ရွေးချယ်ပွဲတို့နှင့်ပတ်သက်၍ အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းအချင်းချင်း သဘောထားကွဲလွဲခြင်း၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနသို့ ကန့်ကွက်စာများ ပေးပို့ခဲ့သဖြင့် ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကန့်ကွက်စာပေးပို့ကြသော အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့အစည်းဝင်တို့သည် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဒဂုံမြို့နယ် (၄၃)ရပ်ကွက်၊ ဝိပဿနာရောင်လမ်းနှင့် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းထောင့်ရှိ အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန သင်တန်းကျောင်း(ပင်လုံခန်းမ)၌ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆွေးနွေးဖြေရှင်းပွဲသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရခိုင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ

တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်၊ အလုပ်သမားအဖွဲ့ချုပ် ခြောက်ဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများ၊ မြို့နယ် အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများ၊ အခြေခံအလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ကန့်ကွက်သူများ အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၂၅၂ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးအောင်က ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းပြပြီး အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များကို အလုပ်သမားများကိုယ်တိုင် ရွေးချယ်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သော်လည်း ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေနှင့် ရေရှည်သွားရမည့် ရွေးချယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ အကျယ်တဝင့် ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ခုံသမာဓိကောင်စီများက ယခင်ရွေးချယ်ပွဲအခြေအနေများနှင့် အတွေ့အကြုံများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် ရွေးချယ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့

ဝင်များက ဥပဒေနှင့်အညီ တက်ရောက်လာသော အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များကို စိစစ်ခွဲမှုအခြေအနေ၊ ရွေးချယ်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းများကို တောင်းခံခဲ့သည့်အခြေအနေ၊ တက်ရောက်လာသော အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များနှင့်မိတ်ဆက်ပေးခဲ့သည့် အခြေအနေ၊ မဲပြားများထုတ်ပေးပြီး ရွေးချယ်ရေးကိစ္စကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြေအနေ၊ အလုပ်သမားများအားလုံးရေရှည် အလုပ်သမားများ၏ ဆန္ဒပြုမဲပြားများကို စိစစ်ကြည့်ပြီး အဆိုပါ မဲပြားများနှင့် ရွေးချယ်ခံရသည့် အမည်စာရင်းကို အစိုးရဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအား ပေးအပ်ခဲ့သည့်အခြေအနေ၊ မိမိတို့၏ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် တက်ရောက်လာသော အလုပ်သမားအဖွဲ့ချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလုပ်သမား အဖွဲ့အစည်းများ၊ မြို့နယ်အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများ၊ အခြေခံအလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများမှ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များက ၎င်းတို့၏ သဘောထား

အမြင်များနှင့် သိရှိလိုသည့် အချက်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ကြသည်။ ကန့်ကွက်သူများနှင့် ထောက်ခံသူများ အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများ၏ ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် တိုင်းဒေသကြီး ရခိုင်တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် အလုပ်သမားရေးရာ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခေတ္တညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်အောင်တို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲရလဒ်အဖြစ် ခုံသမာဓိကောင်စီနှင့် ခုံသမာဓိအဖွဲ့အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ် ရွေးချယ်ပွဲများပြုလုပ်ရာတွင် အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ် ရွေးချယ်ပွဲစနစ်ကို ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၌ တိကျစွာသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းပေးရန်၊ ရွေးချယ်ခံမည့် အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ အမည်စာရင်းကို ကြိုတင်တောင်းခံပြီး စိစစ်နိုင်ရန်နှင့် ရွေးချယ်သည့်ကာလကို လုံလောက်သည့်အချိန် သတ်မှတ်ထားရှိရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်း-မင်းသစ်(သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ - ဇော်မင်းလတ်

မုံရွာခရိုင်အတွင်း ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် အရှိန်တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက် ညအချိန်အုပ်စုဖွဲ့ ရမ်းကားသူများ သိသာစွာလျော့ကျ

မုံရွာ ဇူလိုင် ၃၁

မုံရွာခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်လေးမြို့နယ်တွင် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အဖြစ် အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုင်စင်မဲ့ အရက်ဆိုင်များ၊ လိုင်စင်စည်းကမ်းပျက် အရက်ဆိုင်များ တောချက်အရက်ဖိုများ လျော့ကျသွားသလို အုပ်စုလိုက် တုတ်ဓားကိုင်ဆောင်၍ လမ်းမပေါ်တွင် ဆိုင်ကယ်များဖြင့် ညအချိန်အော်ဟစ်သောင်းကျန်းမှုများ သိသိသာသာ လျော့ကျသွားကြောင်း မုံရွာခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး ချင်းစိန်ထံမှ သိရသည်။

ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှာ ဆိုင်ကယ် ၂၅ စီး၊ ဖုန်း ၁၃ လုံးတို့ကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အရက်ကရဲတပ်ဖွဲ့အပေါ် အထင်သေးဆက်ဆံတာတွေလည်း လျော့သွားသလို အသိအမှတ်ပြုခံခဲ့တာတွေရှိပါတယ်” ဟု ဒုတိယရဲမှူးကြီး ချင်းစိန်က ပြောသည်။

မုံရွာခရိုင်အတွင်း မေလက အမှု

ကြီး ၁၀ မှုဖြစ်ပွားမှု၌ မုဒိမ်းမှုနှစ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့၍ ဇွန်လတွင် အမှုကြီး ၁၀ မှုဖြစ်ပွားမှု၌ လူသတ်မှုတစ်မှု၊ မုဒိမ်းမှုနှစ်မှု စုစုပေါင်း သုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် မေလထက် ဇွန်လတွင် အမှုကြီးတစ်မှု တိုးမြှင့်ဖြစ်ပွားခဲ့သော်လည်း မုဒိမ်းမှုတစ်မှုမှာ အသက်မပြည့်သူ မိန်းကလေးအား ခိုးယူပေါင်းသင်းသဖြင့် မိဘများကအမှုဖွင့်ရာ

မုဒိမ်းမှုဖြင့်ဖွင့်ခဲ့ရ၍ တိုးမြှင့်ဖြစ်ပွားရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်မေလတွင် အခြားအမှု ၁၀ မျိုး ဖြစ်ပွားမှု၌ အခြားမူ ၉၃ မှုဖြစ်ပွားခဲ့၍ ဇွန်လတွင် အခြားအမှု ၈၆ မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မေလထက်ဇွန်လတွင် အခြားအမှုခုနစ် မှု လျော့နည်းဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ် မေလတွင် ကြိုတင်ကာကွယ်မှု ၁၁ မျိုး ဖမ်းဆီးနိုင်မှု၌ ကြိုတင်ကာကွယ်မှု ၃၈၄ မှုဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့ပြီး ဇွန်လတွင် ၃၅၄ မှုဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သဖြင့် မေလထက် ဇွန်လတွင် ကြိုတင်ကာကွယ်မှု ၃၀ လျော့နည်း ဖမ်းဆီးသည့်ကို တွေ့ရပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်မှု လျော့နည်းသွားခြင်းမှာ မေလထက်ဇွန်လတွင် မှုခင်းပညာပေးဟောပြောပွဲများ မှုခင်းပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင် ဖြန့်ဝေမှုအရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် လျော့နည်းကျဆင်းသွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယရဲမှူးကြီးမှ သိရသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

စစ်ကိုင်း၌ ဧရာဝတီမြစ်ရေဆက်လက်တိုးမြှင့်အနီးရှိ ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာများ ရေဝင်နှစ်မြုပ်

စစ်ကိုင်း ဇူလိုင် ၃၁

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဆက်လက်တိုးနေ၍ ယနေ့နံနက် ၆ နာရီ တိုင်းထွာချက်များအရ ၁၂၀၀ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း မိုးလေဝသနှင့်ဗေဒဗဟိုဌာနကြားမှ ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ စစ်ကိုင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်မှာ ၁၂၅၀ စင်တီမီတာဖြစ်ပြီး စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ကျော်လွန်နေပြီဖြစ်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်အနီးရှိ မြေဝတီ၊ ဈေးကုန်း၊ လင်းဇင်း၊ မြောက်ဘော်ဂါ၊ ချင်းစု၊ ဒါးဝယ်ဈေး၊ မိုးဇာအနောက်ပိုင်းရပ်ကွက်များ ရေဝင်နှစ်မြုပ်နေပြီး ကနွားတော်၊ ဂုံညင်းတောင်၊ ညောင်ကုန်း၊ သလွန်ဖြူ၊ ဒေါင်းမ၊ ကြွယ်လူး၊ မအူပင်၊ တဲကြီး၊ ဆင်မြေ၊ အုတ်စက်၊ ဇီးချောင်းကျေးရွာများ ရေဝင်နှစ်မြုပ်လျက်ရှိပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးသည့် ကေပီအေတိုင်များ ရေနစ်မြုပ်သွား၍ ပြည်သူများ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများ သွားရောက်ဖြတ်သိမ်းပြီး ဓာတ်အားတွေ့ ဖြတ်တောက်ထားရသည်။

မြေဝတီရပ်ကွက်နှင့် ဈေးကုန်းရပ်ကွက်တို့မှ ရေဘေးဒုက္ခသည်များအား မြေဝတီရပ်ကွက်ရုံးအနီး အစေခံတပ်ရေရှည် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန အုတ်တံတိုင်းဘေးတွင် လည်းကောင်း၊ ညောင်ပင်သာကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ လည်းကောင်း ယာယီတံများ ဆောက်၍ နေထိုင်ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။

မြေဝတီရပ်ကွက်မှ ရေဘေးသင့်အိမ်ထောင်စု ၁၀၀၊ အမျိုးသား ၂၀၇ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၂၈ ဦးတို့နှင့် ညောင်ပင်သာကျောင်းဝင်းအတွင်း ရေဘေးသင့် အိမ်ထောင်စု ၅၃ စု၊ အမျိုးသား ၁၀၀ နှင့် အမျိုးသမီး ၁၀၅ ဦးတို့အတွက် မြို့မိ မြို့ဖအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့က ဆန်တစ်ပြည်နှင့် ငွေကျပ် ၂၀၀၀ စီ လာရောက်ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။

ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးတို့ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများက မြို့ပေါ်ရေဝင်ရောက်မှု မရှိရေးအတွက် သဲအိတ်များချထားပြီး နေ့ညကင်းစောင့်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထွေးမြင့်နိုင်(စစ်ကိုင်း)

သစ်တောထိန်းသိမ်း တောတွေစိမ်းမှ ချမ်းငြိမ်းပြည်ရွာ၊ နိုင်ငံသမား



ဧရာဝတီမြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေမှတ်ကျော်လွန်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁
ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် မင်းဘူးမြို့၌ ပေဝက်ခန့်၊ မကွေးမြို့ အောင်လံမြို့နှင့်ပြည်မြို့တို့၌ တစ်ပေခွဲခန့်စီနှင့် ဆိပ်သာမြို့၌ တစ်ပေခန့် ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအောက်တွင် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေများသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း မင်းဘူးမြို့နှင့် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း မကွေးမြို့၊ အောင်လံမြို့၊ ပြည်မြို့နှင့် ဆိပ်သာမြို့တို့၌ ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။ သို့ဖြစ်၍ မင်းဘူးမြို့နယ်၊ မကွေးမြို့နယ်၊ အောင်လံမြို့နယ်၊ ပြည်မြို့နယ်နှင့် ဆိပ်သာမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြရန် မိုးလေဝသနှင့်ဗေဒဗဟိုဌာနကြားမှဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

မြစ်ရေအခြေအနေသတင်း

ညောင်တုန်းမြို့တွင် ရောဂါမြစ်ရေအတိုးကြမ်း၊ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက်ကျော်လွန်ရောက်ရှိ

ညောင်တုန်း ဇူလိုင် ၃၁ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း အတိုးကြမ်းလျက် ဒသမ ၅ ပေအထက် ကျော်လွန်ပြီး ရောဂါမြစ်ရေသည် ညောင်တုန်းမြို့တွင် ရှိရာ ညောင်တုန်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၂၂ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ၂၄ ဒသမ

၂ ပေသို့ ရောက်ရှိသွားပြီဖြစ်ရာ ရောဂါမြစ်ရေ ဆက်လက်တက်နိုင်ဖွယ်ရာရှိကြောင်း သိရသည်။

ညောင်တုန်းမြို့နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများက လိုအပ်သော ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့်အပြင် မြစ်ကမ်းတစ်လျှောက် ရေကာတာများတွင် ရေကင်းများ စောင့်နေကြကြောင်းလည်း သိရသည်။

ညောင်တုန်းမြို့နေ ပြည်သူလူထု ရေဘေးအန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရေးအတွက် ညောင်တုန်းရေကာတာ အကြီးစား မြှင့်တင်တည်ဆောက်ခြင်း

လုပ်ငန်းကို ငွေကျပ်သုံးဘီလီယံကျော် အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း စိတ်ချလုံခြုံမှုရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျန်ရှိနေသေးသော ပန်းလှိုင်မြစ်ကြောင်းနှင့် တိုက်ရိုက်ထိတွေ့ကာ မြစ်ကမ်းနှင့် အလွန်နီးနေသော နေရာများတွင်လည်း ဘိုးပိုင်များ၊ ကျောက်စီနံရံများဖြင့် အကြီးစားတည်ဆောက်ပေးရန်လည်း မြို့လူထုကလိုလားနေကြကြောင်း သိရသည်။

စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် တည်ရှိ ဆဲဖြစ်ပြီး မြို့လူထုစိုးရိမ်နေသော မြစ်ကမ်းနှင့်နီးကပ်လျက်ရှိသည့် ၁၉ လမ်း၊ ၂၂ လမ်း၊ ၂၆ လမ်း၊ ၃၆ လမ်း၊ ၃၈ လမ်းမြစ်ကမ်းများတွင်လည်း ကမ်းပြို၊ ကမ်းအိမ်ဖြစ်စေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ

တာဝန်ရှိသူများက ရေကာ၊ လှိုင်းကာများ ပြုလုပ်ကာကွယ်ထားကြကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်အတွင်းရှိ စိုးရိမ်ရေသော နေရာများတွင်လည်း ရေကာတာ ကျိုးပေါက်ခြင်းမရှိစေရေးအတွက် သဲအိတ်များစုဆောင်းခြင်း၊ ဝါးများစုဆောင်း ထားခြင်းနှင့် လိုအပ်သော ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက် ထားကြောင်းလည်း သိရသည်။

ညောင်တုန်းမြို့ရေကာတာမှာ ၃၀ ဒသမ ၅ ပေအထိမြင့်အောင်တည်ဆောက် မြှင့်တင်ထားသောကြောင့် ညောင်တုန်း မြို့အနေဖြင့် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာမရှိကြောင်း သိရသည်။



မြင်းခြံမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ခါနီးသဖြင့် ရေဝင်သည့်အရပ်မှ ပြည်သူအချို့ ရွှေ့ပြောင်း

မြင်းခြံ ဇူလိုင် ၃၁ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့သည် ရောဂါမြစ်နှင့်ချင်းတွင်း မြစ်ဆုံရာအနီးတွင်တည်ရှိပြီး နှစ်စဉ်မြစ်ရေဝင်ရောက်၍ ရေကြီးခြင်းကို နှစ်စဉ်ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသဖြင့် စိုးရိမ်မှုများမဖြစ်ကြသော်လည်း ရေဝင်ကျေးရွာများနှင့်ရပ်ကွက်အချို့၏ အနိမ့်ပိုင်းတွင် နေထိုင်ကြသူများသည် သွားလာရေးခက်ခဲလာသဖြင့် ရေလွှတ်ရာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအချို့နှင့် လမ်းဘေးနေရာများတွင် ယာယီတံတိုင်းပြီး ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိကြသည်။

နီးသဖြင့် ရေဝင်ကျေးရွာများနှင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား ကူညီနိုင်ရန် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့ကိုယ်တိုင် လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် လူမှုရေးအသင်းများပါဝင်သော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များဖွဲ့စည်းခြင်း၊ ရေဘေးအန္တရာယ်အား သတိပြုရန် လိုက်လံနီးဆော်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်နေကြောင်း၊ မြစ်ရေကြောင့် ဘေးအန္တရာယ်ပေါက်လျှင် နီးစပ်ရာတာဝန်ရှိသူများထံ အကြောင်းကြားပါက ချက်ချင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိကြောင်းနှင့် ယခုအချိန်ထိရေဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် လူနှင့်တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်သေကျေပျက်စီးမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

ဇော်မင်းနိုင် (မြင်းခြံ)



မုံရွာမြို့တွင် ချင်းတွင်းမြစ်ရေ အခြေအနေ အနီရောင်အဆင့် သတ်မှတ်

မုံရွာ ဇူလိုင် ၃၁ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် မိုးလေဝသနှင့်လေပေဒဏ်ကြားမှူးစီးဌာန၏ တိုင်းထွာချက်အရ မုံရွာမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်ဖြစ်သည့် ၁၀၀၀ စင်တီမီတာကို ကျော်လွန်ပြီး ၁၀၅၄ စင်တီမီတာကို ဆက်လက်မြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တော့ လက်ရှိအနေအထားနဲ့ဆို စိုးရိမ်ဖို့မလိုသေးဘူး။ ဒီနေ့ကတော့ အောင်ဇေယျရပ်ကွက် မြစ်ကမ်းနားနီးတဲ့အပိုင်းမှာ မိုးများတော့ မိုးရေတွေ အိမ်တွေထဲအထိ ဝင်ရောက်နေတဲ့အတွက် စက်နဲ့ ပြန်မောင်းပြီး ထုတ်နေရတယ်”ဟု မြစ်ကမ်းအနီး နေထိုင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

စိုးချမ်း(မုံရွာ)

ရမည်းသင်း၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ကားလမ်းပေါ်ရေကျော်ပြီး ယာဉ်တန်းများ ပိတ်ဆို့

ရမည်းသင်း ဇူလိုင် ၃၁ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့တွင် ဇူလိုင် ၂၉၊ ၃၀ နှင့် ၃၁ ရက် တို့တွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းပေါ်သို့ ရေများကျော်တက်နေပြီး အနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်အချို့ရေများ ဝင်ရောက်ကာ ရေကြီး ရေလျှံမှု ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့အတူ ရမည်းသင်းမြို့ အနောက်ဘက်ခြမ်းရှိ ခံစပ်ကုန်းကန်နှင့် ကန်ပေါက်ကြီးကန်တို့ ကျိုးပေါက်သွားခြင်းကြောင့် ရေကြီး ရေလျှံဖြစ်နေသည့်အတွက် အဝေးပြေး ကုန်တင်ယာဉ်များ၊ ခရီးသည်တင်ယာဉ်တန်းများပိတ်ဆို့နေသဖြင့် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအောင်မြင့်စိုး၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးမောင်စိုး၊ ဦးဆောင်၍ မြို့ရပ်စခန်းမှူးနှင့် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့များက ရေများအမြန်ကျဆင်းရေးအတွက် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရန် မြေတူးစက်ငယ်ဖြင့် ချက်ချင်းတူးဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် ယာဉ်များသွားလာရေး အဆင်ပြေသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ဦး(ရမည်းသင်း)

ခန္တီးမြို့၌ မြစ်ရေဝင်ခဲ့သည့်ရပ်ကွက်များမှ ရွှံ့နွံနှင့်အမှိုက်များရှင်းလင်း

ခန္တီး ဇူလိုင် ၃၁ ခန္တီးမြို့တွင် ချင်းတွင်းမြစ်ရေကျဆင်း သွားသည့်အတွက် ရေဝင်သည့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များမှ လမ်းများ၊ အစိုးရရုံးဌာနအဆောက်အအုံများ၊ စာသင်ကျောင်းများနှင့် လူနေအိမ်ဝင်းများတွင် ရွှံ့နွံများ၊ အမှိုက်သရိုက်များ တင်ကျန်လျက်ရှိနေသည်။

၂၉ရက်မှစတင်၍ နံနက်ပိုင်း တစ်ကြိမ်၊ ညနေပိုင်းတစ်ကြိမ်စီဖြင့် ရေဝင်သည့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအားလုံးကို ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပြီး မြို့နယ်ကျွန်းမာရေး ဦးစီးဌာနကလည်း

ရေတွင်းများကို ဆေးခတ်ခြင်း၊ အဆောက်အအုံများအား ဆေးဖျန်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စန်းလွင်ဦး (ပြန်/ဆက်)

အဆိုပါဖြစ်ပေါ်နေသော နေရာများသို့ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က နယ်မြေခံတပ်မှ ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းမင်းစိုးနှင့် ခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်တို့ ဦးဆောင်၍ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များမှ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ သွားရောက်၍ လမ်းများ၊ အဆောက်အအုံများတွင် တင်ကျန်နေသည့် ရွှံ့နွံများအား မီးသတ်ပိုက်ဖြင့် ရှင်းလင်းခြင်း၊ တံမြက်စည်းများဖြင့်

အဆိုပါပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၂၉ရက်မှစတင်၍ နံနက်ပိုင်း တစ်ကြိမ်၊ ညနေပိုင်းတစ်ကြိမ်စီဖြင့် ရေဝင်သည့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအားလုံးကို ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပြီး မြို့နယ်ကျွန်းမာရေး ဦးစီးဌာနကလည်း



လယ်ရေလျှံနေသဖြင့် ရေသွားဖောက်စဉ် လူတစ်ဦးမိုးကြိုးပစ်ခံရ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁ နေပြည်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် လယ်တောတစ်ခုတွင် လယ်ရေလျှံနေမှုကြောင့် လယ်ကတွတ်ပေါက် သွားပိတ်သည့် လူတစ်ဦး ဇူလိုင် ၃၀ ရက် ညနေက မိုးကြိုးပစ်ခံရ၍ သေဆုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ဝဲကြီးကျေးရွာအုပ်စု ယခုရက်ပင်ကျေးရွာမှ ဦးဌေးလွင် အသက် ၅၀ နှစ်ခန့်သည် ယင်းနေ့ညနေ ၄ နာရီခန့်ကျင်က ၎င်းစိုက်ပျိုးထားသည့် လယ်ကွက်များတွင် ရေများပြည့်လျှံနေသဖြင့် ကတွတ်ပေါက်ကိုပိတ်ရန် လယ်ကွင်းထဲသို့ သွားရောက်ပြီး အခြားတစ်ဖက်မှလယ်ထဲ ရေများဖောက်ထုတ်နေချိန်တွင် ဦးဌေးလွင်သည် ရုတ်တရက် မိုးကြိုးပစ်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်း၏ မိသားစုဝင်များက ပြောသည်။

“ထူးခြားတာက မိုးမမြိမ်းဘဲ အခုလိုဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားခဲ့တာ။ မိုးကြိုးပစ်ခံရတဲ့ အချိန်မှာ သူ့ဆီမှာဖုန်းပါတယ်လို့လည်း ပြောတယ်။ မိုးကလည်း နည်းနည်းရွာနေတာ။ မိုးရွာထဲမှာ ဖုန်းကိုင်ရင်သတိထားကိုင်သင့်တယ်။ လယ်ကွင်းပြင် တွေမှာလည်း မနေသင့်ဘူး”ဟု ဝဲကြီးကျေးရွာမှ ဒေသခံတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးတင်ဦးက သုံးသပ်ပြောသည်။

မောင်လွင်(တပ်ကုန်း)

တောတောင်ရှိမှ စမ်းရေရ၏။

တူရကီနိုင်ငံ၌ ထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ကိုထိန်းချုပ်ရန် သမ္မတအာဒိုဂန်ကြိုးပမ်း

အန်ကာရာ ဇူလိုင် ၃၁

တူရကီသမ္မတအာဒိုဂန်သည် နိုင်ငံအတွင်းရှိ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့သစ်တန်းကျောင်းကို ပိတ်ပစ်လိုကြောင်း ထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ဝန်ထမ်းများ၊ တူရကီတပ်ဖွဲ့အရာရှိကြီးများနှင့် ဝန်ထမ်းများကို ၎င်း၏လက်အောက်တွင်သာ ထားရှိလိုကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ပါလီမန်မတင်မီယင်းအဆိုပြုချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည် ဟုလည်း ၎င်းကပြောသည်။ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က တူရကီ၌ အာဏာသိမ်းမှုမအောင်မြင်ဖြစ် ပြီးနောက် အာဏာသိမ်းမှုတွင် ပါဝင်ခဲ့သူများကို ပြင်းထန်စွာအရေးယူမှုပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုအဆိုပြုချက်မှာ အပြင်းထန်ဆုံးပင်ဖြစ်သည်။ မအောင်မြင်သည့် အာဏာသိမ်းမှု နောက်ကွယ်တွင် ဖက်တူလာဂူလ်နက် အဓိကကြိုးကိုင်သူဖြစ်ကြောင်း အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။ ဖက်တူလာဂူလ်နက်မူ ယင်းသို့စွပ်စွဲခြင်းကို ငြင်းဆိုသည်။

အတည်ပြုချက်ရခဲ့ပါက အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းမှ ဝန်ထမ်းများကို သမ္မတ၏ထိန်းချုပ်မှုအောက်တွင် ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတအာဒိုဂန်က တူရကီရုပ်သံလိုင်းသို့ စနေနေ့တွင် ပြောခဲ့သည်။ တပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် သင်တန်းကျောင်းများကို ပိတ်ပစ်မည်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသားကာကွယ်ရေးတက္ကသိုလ်ကို တည်ထောင်မည်ဟုလည်း ၎င်းကပြောသည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အားကိုလည်း လျော့ချမည်ဖြစ်ပြီး လက်နက်တပ်ဆင်မှုကိုမူ တိုးမြှင့်မည်ဟု ၎င်းကပြောခဲ့သည်။ သမ္မတအာဒိုဂန်၏ အဆိုပြုချက်များအားလုံးကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး ထောက်ခံမှုသုံးပုံ နှစ်ပုံလိုအပ်သည်။

(ဘီဘီစီ)



မိုးပျံပူဖောင်းပျက်ကျမှုကြောင့် ခရီးသည် ၁၆ ဦးသေဆုံး

ဟူစတန် ဇူလိုင် ၃၁

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ တက္ကဆက်ပြည်သူ့လိုခြံမြေဌာနက လော့ခ်ဟာ့ဒ်မြို့ အနီး မိုးပျံပူဖောင်းမီးလောင်ကျွမ်း

ပျက်ကျမှုကြောင့် စနေနေ့ နံနက်ပိုင်းက လူ ၁၆ ဦးသေဆုံးခဲ့သည်ဟု အတည်ပြုပြောကြားသည်။ စနေနေ့ နံနက်ပိုင်း ဒေသစံတော်ချိန် ၇ နာရီ မိနစ်

၄၀ က မိုးပျံပူဖောင်းပျက်ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မိုးပျံပူဖောင်းပေါ်တွင် လူ ၁၆ ဦးလိုက်ပါခဲ့ပြီး မြက်တောထဲသို့ ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု

လေကြောင်း အာဏာပိုင်အဖွဲ့ချုပ်က စနေနေ့က ပြောကြားသည်။

ဒေသခံ ရဲအရာရှိများကလည်း မိုးပျံပူဖောင်းပျက်ကျမှုကြောင့် မီးပုံးပျံပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသူထဲမှ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ အသက်ရှင်ကျန်ရစ်ခြင်းမရှိကြောင်း ဒေသတွင်း ရုပ်သံလိုင်းသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ လေကြောင်း အာဏာပိုင်အဖွဲ့ချုပ်နှင့် အမျိုးသားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုံခြုံရေးဘုတ်အဖွဲ့က ပျက်ကျခြင်း၏ အကြောင်းအရင်းများကို စုံစမ်းမှုများ ပြုလုပ်လျက် ရှိသည်။

တက္ကဆက်ပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဂရက်အက်ဘော့ကလည်း သေဆုံးသူများ အားလုံးအတွက် ဝမ်းနည်းကြောင်းပြောခဲ့ပြီး ယခုတစ်ကြိမ်ဖြစ်ပွားမှုမှာ မိုးပျံပူဖောင်းပျက်ကျမှု သမိုင်းတွင် အဆိုးဆုံးဖြစ်ကြောင်း ဆိုသည်။ (ဆင်ဟွာ)



ရီယိုဒီဂျနေရိုး၌ မြို့ပတ်ရထားလိုင်းဖောက်ခြင်းပြီးစီး

ရီယိုဒီဂျနေရိုး ဇူလိုင် ၃၁

ရီယိုဒီဂျနေရိုးပရန် ခြောက်ရက်အလို ရီယိုဒီဂျနေရိုး၌ မြို့ပတ်ရထား တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းခွင် ပြီးစီးခဲ့သည်။ ယင်းရထားလမ်းသည် မြို့တော်၌ အားကစားပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရာနေရာများကို ဆက်သွယ်ပေးရာ၌ အဓိကအရေးပါသည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုနှေးကွေးလာခြင်းနှင့်အတူ ဘဏ္ဍာရေးအခက်အခဲများကြောင့် ရထားလမ်းပိုင်းလေးပိုင်းမှာ ပြီးစီးရန် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာခဲ့သည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အိုလံပစ်ပန်းခြံဘူတာရုံ၌ စနေနေ့က ကျင်းပခဲ့သည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အိုလံပစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သောမတ်စ်ဘတ်လည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ဘရာဇီးနိုင်ငံ၏ ယာယီသမ္မတက ရထားလမ်းတည်ဆောက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်မှုများ ရှိခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ၌ အောင်မြင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ထို့ပြင်အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပခွင့်ရခြင်းသည် ကမ္ဘာပေါ်၌ ဘရာဇီးနိုင်ငံကို လူသိများလာစေရန် အခွင့်အရေးတစ်ရပ်ပင်ဖြစ်သည်ဟု ၎င်းကပြောခဲ့သည်။ (အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

ငလျင်ကြောင့် ပျက်စီးသွားရသည့် ရထားလမ်းအချို့ ပြန်ဖွင့်

တိုကျို ဇူလိုင် ၃၁

ဂျပန်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ဘက်ရှိ ကုမာမိုတိုစီရင်စုရှိ ရထားလမ်းပိုင်းသည် ဧပြီလအတွင်းက ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုများကြောင့် ပျက်စီးခဲ့ရာ ယခုအခါ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြီး ဖြစ်သည်။ ပြင်ဆင်ပြီးနောက် ပထမဦးဆုံး ထွက်ခွာသည့်ရထားမှာ တကာမိုရီဘူတာရုံမှ နာကာမတ်ဆုဘူတာသို့ တနင်္ဂနွေနေ့က ပြေးဆွဲခဲ့သည်။

ဒေသခံပြည်သူများသည်ပလက်ဖောင်း၌တန်းစီကာ ပြေးဆွဲမှု စတင်ခြင်းကို အားပေးခဲ့ကြသည်။ အသက် ၃၇ နှစ်အရွယ်ရှိ ဒေသခံတစ်ဦးက ရထားပြေးဆွဲမှု ပြန်လည်စတင်သည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ကြောင်း၊ ပျက်စီးမှုများကို အသစ်ပြင်ဆင်ခြင်းဖြင့် တိုးတက်မှုများစွာရရှိလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

(အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

မိုဆူးလ်မြို့မှ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များက ၎င်းတို့၏မိသားစုများကို ခေါ်ဆောင်ကာ ဆီးရီးယားသို့ထွက်ပြေးရန်ကြိုးပမ်း



မိုဆူးလ် ဇူလိုင် ၃၁

အိုင်အက်စ်အဖွဲ့မှခေါင်းဆောင်များသည် အမေရိကန်က အထောက်အပံ့ပြုထားသော အီရတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် မိုဆူးလ်မှ ၎င်းတို့၏မိသားစုများကိုခေါ်ဆောင်ကာ ဆီးရီးယားသို့ထွက်ပြေးကြသည်ဟု အီရတ်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးက စနေနေ့တွင် ပြောကြားသည်။ မိုဆူးလ်မြို့ရှိ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့မှ မိသားစုများနှင့်ခေါင်းဆောင်များသည် ၎င်းတို့ပိုင်ဆိုင်သည့် ပစ္စည်းဥစ္စာများကို ရောင်းချခြင်းနှင့် တိုက်တဆိတ်သယ်ဆောင်မှုများ ပြုလုပ်ကာ ဆီးရီးယားသို့ ထွက်ပြေးကြကြောင်း ခါလက်အယ်အိုတိုင်ဒီက အင်တာဗျူးတစ်ခုတွင် ပြောခဲ့သည်။ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်က သိမ်းပိုက်ထားသော အီရတ်နယ်မြေများထဲမှ ထက်ဝက်နီးပါး ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

အလားတူပင် ဆီးရီးယား၌လည်း နယ်မြေများဆုံးရှုံးနေရသည်။ အီရတ်တို့သည် အမေရိကန်ဦးဆောင်သည့် မဟာမိတ်များ၏ လေကြောင်းအကူအညီဖြင့် မြို့များကို ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ရေး တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀၀၀၀ ကို အသင့်အနေအထားအဖြစ်ထားရှိရန် ရည်ရွယ်ထားသည်။ အစိုးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မိုဆူးလ်မြို့တောင်ဘက် အဓိကလေတပ်အခြေစိုက်စခန်းနှင့် ဖော်လူဂျာမြို့တို့ကို ပြန်လည်သိမ်းယူနိုင်ပြီးနောက် မကြာသေးမီ သီတင်းပတ်များအတွင်း စစ်ဆင်ရေးဆင်နွှဲမှုများကို အရှိန်မြှင့်လာနိုင်ခဲ့သည်။ အိုတိုင်ဒီ၏အဆိုအရ တိုက်ပွဲများအတွင်း အဓိကစိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်မှာ အရပ်သားများ၏ လုံခြုံရေးပင်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါဒေသတွင် အရပ်သား နှစ်သန်းဝန်းကျင် ခန့်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)

လူသားအချင်းချင်း လူကုန်ကူးခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ရေး အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းရန် ဘန်ကီမွန်း တိုက်တွန်း

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အဆိုးရွားဆုံးသော ရာဇဝတ်ဖြစ်မှုများထဲတွင် လူကုန်ကူးခြင်းလည်းအပါအဝင် ဖြစ်သည်။ လူသားအချင်းချင်း ကျွန်ုပ်တို့အား ဝေဖန်ပေးနေသော လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘန်ကီမွန်းက စာနာစိတ်ကင်းမဲ့သည့် လုပ်ရပ်ဖြစ်သည်။ လူကုန်ကူးမှုကို အဆုံးသတ်ရန်နှင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် ဒုက္ခသည်များကို အကာအကွယ်ပေးရန် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

လူကုန်ကူးသူများ၏ အဓိကသားကောင်များမှာ ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် အနာဂတ်တစ်ခုကို ပိုင်ဆိုင်ရေး ကြိုးပမ်းလိုကြသည့် လူငယ်များ၊ အမျိုးသမီးများပင်ဖြစ်ကြသည်။ လူကုန်ကူးသူများသည် ကလေးငယ်များကိုပင် အလွတ်မပေးကြပေ။ ဇူလိုင် ၃၀ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် ကမ္ဘာ့လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့၌ မစ္စတာဘန်ကီမွန်းက ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများအပြားကို လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရာတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး၌ လူ ၁၀ သန်းကျော်မှာ ဒုက္ခသည်များအဖြစ် ခိုလှုံနေကြပြီး ၎င်းတို့ထဲမှ အများစုမှာ အလွန်ဝေးကွာသည့်အရပ်ဒေသမှ လာခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပြီး လုံခြုံစိတ်ချရမှုလည်းမရှိပေ။ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် ဒုက္ခသည်များသည် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုနှင့် လူကုန်ကူးသမားများ၏အမြတ်ထုတ်မှုကို ခံစားနေရသည်ဟု မစ္စတာဘန်ကီမွန်းက ပြောခဲ့သည်။

ထို့ပြင် လုံခြုံစိတ်ချရပြီး မှန်ကန်သည့် နည်းလမ်းများအပေါ် အခြေခံသည့် အုပ်ချုပ်မှုမျိုးကို ရွှေ့ပြောင်းအခြေချမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ပြဿနာအရင်းအမြစ်ကို သေသေချာချာ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း လူ့အခွင့်အရေးနှင့် လူကုန်ကူးခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းအရာများဖြစ်သော ဆင်းရဲမွဲတေမှု၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ယိုယွင်းပျက်စီးလာမှုနှင့် အခြားသော ပဋိပက္ခများကို လည်း ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဘန်ကီမွန်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ယောက်ျား၊ မိန်းမ၊ ကလေးသူငယ်များမှာ အတင်းအကျပ် ဖိအားပေးခိုင်းစေခံရခြင်း၊ လိင်လုပ်သားများအဖြစ် ခိုင်းစေခံရခြင်းနှင့် ကိုယ်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းများ ထုတ်ယူ ရောင်းချခံရခြင်းအစရှိသည့် ကျွန်ုပ်တို့ ခိုင်းစေမှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည်။ ကလေးသူငယ်လူကုန်ကူးခံရသူများ၏ ထိခတ်ကျော်မှာ အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့် အာဖရိကမှ ဖြစ်ပြီး သုံးပုံတစ်ပုံမှာ အာရှနှင့်ပစိဖိတ်ဒေသမှဖြစ်သည်။

လူပေါင်း ၂ ဒသမ ၅ သန်းမှာခေတ်သစ်

ကျွန်ုပ်တို့အား ဝေဖန်ပေးနေသော လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘန်ကီမွန်းက စာနာစိတ်ကင်းမဲ့သည့် လုပ်ရပ်ဖြစ်သည်။ လူကုန်ကူးမှုကို အဆုံးသတ်ရန်နှင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် ဒုက္ခသည်များကို အကာအကွယ်ပေးရန် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းအစည်းအဝေးသို့ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ ခေါင်းဆောင်များ တက်ရောက်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအစည်းအဝေးသည် လူကုန်ကူးမှုနှင့် ဒုက္ခသည်များအား လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုကို ထိထိရောက်ရောက် နှိမ်နင်းနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် လူကုန်ကူးခံရသူများကို ကာကွယ်ပေးရန်နှင့် အကူအညီများပေးနိုင်ရန် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုမှ လွတ်ကင်းနိုင်ရန်၊ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုမှ ကင်းဝေးစေရန်နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစံနှုန်း၊ ဥပဒေ၊ မူဘောင်များကို လေးစားလိုက်နာကြရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ လူသားများအပေါ် အမြတ်ထုတ် လူကုန်ကူးခြင်းအား ဆန့်ကျင်သည့် အခမ်းအနားကို ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက ပထမဦးဆုံး အကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ လူကုန်ကူးမှုအဆုံးသတ်စေရေးနှင့် လူကုန်ကူးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့အရပ်ရပ်မှ သတိပြုမိလာစေရေး ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့လူကုန်ကူးမှု တိုက်ဖျက်ရေးအခမ်းအနား၌ မစ္စတာဘန်ကီမွန်းက ဒုက္ခသည်များနှင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများအပေါ် လူ့အခွင့်အရေးအရ လေးစားအကာအကွယ်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ရွှေ့ပြောင်းအခြေချသူများနှင့် ခိုလှုံရာ ရှာဖွေသူများအတွက် ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်မှု စနစ်ဖန်တီးပေးခြင်းဖြင့် လူသားအချင်းချင်း ခေါင်းပုံဖြတ်အမြတ်ထုတ်သည့် အလေ့အကျင့်ဆိုးများကို အဆုံးသတ်နိုင်ရန် အထောက်အကူဖြစ်မည် ဟုလည်း ၎င်းကပြောခဲ့သည်။

စာနာစိတ်ကင်းမဲ့ပြီး ကြမ်းတမ်းရက်စက်သော အလေ့အကျင့်ဆိုးကြီးမှ ဒုက္ခသည်များနှင့် ရွှေ့ပြောင်းအခြေချသူများကို အကာအကွယ်



ပေးရမည်ဖြစ်သည်။ လူငယ်များ၊ အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးများမှာ ပိုမိုကောင်းမွန်သောဘဝ ပိုင်ဆိုင်ရမည်ဟူသော မက်လုံးနှင့် ဆွဲဆောင်စည်းရုံးခြင်းခံရကာ အမြတ်ထုတ်ခံနေရသည်။ ကုလသမဂ္ဂမူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ရာဇဝတ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ယူရီဖီဒီတော့ဖ်က အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အသိုက်အဝန်းကြီးတစ်ခုလုံးသည် လူကုန်ကူးမှုကိုဖြေရှင်းရန်ကန်နေရကြောင်း ဒုက္ခသည်များနှင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများအရေးမှာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကတည်းက ပေါ်ပေါက်ခဲ့သော ကိစ္စဖြစ်ကြောင်း၊ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုများကို အခွင့်ကောင်းယူ၍ လူကုန်ကူးသမားများနှင့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများက ၎င်းတို့၏အကျိုးစီးပွားဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

အရွယ်မရောက်သေးသည့် ကလေးငယ်များမှာ အဓိကပစ်မှတ်ထားခံနေရကြောင်းလည်း ၎င်းကဆက်လက်ပြောသည်။ တိုင်းပြည်အတွင်း မငြိမ်မသက်ဖြစ်မှုများ၊ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများသည် လူကုန်ကူးမှုပို၍ဖြစ်ပွားရန် လောင်စာများ

ပင်ဖြစ်ပြီး လူကုန်ကူးသမားအတွက် ကိုယ်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်းအပါအဝင် လူသားအချင်းချင်း ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းအလမ်းကောင်းများ ရရှိလာခဲ့ကြသည်။ ရွှေ့ပြောင်းအခြေချသူအားလုံးနီးပါး လူကုန်ကူးခံရခြင်းတော့ မဟုတ်ပေ။ ကုလသမဂ္ဂ၏ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ လာမည့်အစီရင်ခံစာတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်လူကုန်ကူးခံရသူများတွင် အချက်အလက်အထောက်အထားမရှိသည့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် ဆက်သွယ်သော အချက်အလက်များကိုပါ ဖော်ပြမည်ဖြစ်သည်ဟု ဖီဒီတော့ဖ်က ပြောသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ ဟွန်ဒူးရပ်စ်၊ ဂွါတီမာလာနှင့် အယ်ဆာဗားဒေါတို့မှ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ကြသူ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းတွေရှိသော်လည်း ယင်းနိုင်ငံများမှ တရားဝင်ရွှေ့ပြောင်းမှုနှုန်းမှာ ငါးရာခိုင်နှုန်းသာရှိကြောင်း ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အနောက်ဥရောပနိုင်ငံများ၌လည်း ထိုနည်းလည်းကောင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဒုက္ခသည်များနှင့် လူကုန်ကူးခံရသူများကြား ဆက်သွယ်မှုများကို

ယခုနှစ် နှောင်းပိုင်းတွင် ကုလသမဂ္ဂ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ ရုံးမှထုတ်ပြန်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် နိုင်ငံအသီးသီးမှ အစိုးရများသည် လူကုန်ကူးခံရသူများကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်ရေး၊ ရာဇဝတ်မှုများကိုမှန်ကန်စွာ တရားစီရင်နိုင်ရေးတို့အတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအသိုက်အဝိုင်း၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကိုမြှင့်တင်၍ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက အကောင်အထည်ဖော်နေသော နယ်မြေဖြတ်ကျော် ရာဇဝတ်မှု နှိမ်နင်းရေး အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးကို သဘောတူညီကြရန်လည်း တောင်းဆိုခဲ့သည်။

ယင်းအစီအစဉ်များကို အားဖြည့်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ကလေးငယ်များ၊ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးများ လူကုန်ကူးခံရခြင်းမှ ကာကွယ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒုက္ခသည်များနှင့် ရွှေ့ပြောင်းအခြေချသူများ၏ ဘဝကိုလည်း လုံခြုံစိတ်ချမှု ပေးနိုင်မည်ဟု ဖီဒီတော့ဖ်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဖွာ ၃၀-၇-၂၀၁၆

ခြူးစန္ဒီနွေး



လူသားများအပေါ် အမြတ်ထုတ် လူကုန်ကူးခြင်းအား ဆန့်ကျင်သည့် အခမ်းအနားကို ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက ပထမဦးဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ လူကုန်ကူးမှု အဆုံးသတ်စေရေးနှင့် လူကုန်ကူးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့အရပ်ရပ်မှ သတိပြုမိလာစေရေး ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းလည်းဖြစ်

စင်ကာပူသမ္မတဟောင်း အက်စ်အာရ်နက်သန်၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ စိုးရိမ်ရ

စင်ကာပူ ဇူလိုင် ၃၁
စင်ကာပူ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက လေဖြတ်ရောဂါဝေဒနာခံစားနေရသော စင်ကာပူသမ္မတဟောင်း အက်စ်အာရ်နက်သန်ကို လက်ရှိ စင်ကာပူသမ္မတ တိုနီသန်ကန်ယမ်က ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိမိနှင့် ဇနီးတို့သည် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသော သမ္မတဟောင်း မစ္စတာနက်သန်ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး ၎င်း၏မိသားစုဝင်များနှင့်အတူ စကားပြောဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့သည် သမ္မတဟောင်း မစ္စတာ နက်သန်အတွက် ဆက်လက် ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သ ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် မစ္စတာ တိုနီသန်ကန်ယမ်က လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်မှတစ်ဆင့် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ ထို့အတူ စင်ကာပူဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး တီယိုချီဟင်းကလည်း သမ္မတဟောင်းနက်သန်ကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်အားပေးခဲ့ပြီး စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာလီနှင့် ၎င်း၏ဇနီးသည်အပါအဝင် မိမိတို့သည် သမ္မတဟောင်း မစ္စတာနက်သန်နှင့် ၎င်း၏မိသားစုဝင်များနှင့်အတူ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သပေးနေပါကြောင်းဖြင့် တီယိုချီဟင်းက လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ စင်ကာပူသမ္မတဟောင်း နက်သန်သည် စင်ကာပူအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးရှိ အရေးပေါ် လူနာဌာနတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူ လျက်ရှိပြီး ၎င်း၏ကျန်းမာရေးအခြေအနေမှာ စိုးရိမ်ရကြောင်း စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ်ရုံးက ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ အသက် ၉၂ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်သော စင်ကာပူသမ္မတဟောင်း မစ္စတာနက်သန် သည် ၁၉၉၉ မှ ၂၀၁၁ ခုနှစ်အထိ စင်ကာပူသမ္မတအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး စင်ကာပူသမိုင်းတစ်လျှောက် သမ္မတသက်တမ်း အရှည်ကြာဆုံး သမ္မတတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဖွာ)

ဂျေတီ

သတင်းတိုများ

ငါးကောင်ရေနှစ်သိန်းမျိုးစိုက်ထည့်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သနပ်ပင်မြို့နယ် မင်းရွာကျေးရွာ ရေလွှဲပေါက်၌ မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနှင့် ဒေသခံရေလုပ်သားများ ပူးပေါင်း၍ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က ငါးကောင်ရေနှစ်သိန်းကို မျိုးစိုက်ထည့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နမူတုမြို့တွင် ဒေသပွဲပြုရေးဆိုင်ရာများသွေးဆွေး

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲခရိုင် နမူတုမြို့နယ်အတွင်း ဒေသပွဲပြုရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးဒုတ်ဇော်နှင့် ဦးဟုအာ၊ ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက မြို့နယ်အတွင်းမှ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မူခင်းကျဆင်းရေး ရှစ်မြို့နယ်၌ ထပ်မံတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် မူခင်းလျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် ရပ်ရွာအခြေပြု Community Based Policing ရှေ့ပြေးစီမံချက်ကို ဇွန် ၁၄ ရက်ကစ၍ ကနဦး မြို့နယ် လေးမြို့နယ်၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ရပ်ရွာအခြေပြုအဖွဲ့တို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအပေါ် ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိသဖြင့် နောက်ထပ် စီမံချက်တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်မည် မြို့နယ်များအဖြစ် သာကေတမြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ဒလမြို့နယ်၊ တွံတေးမြို့နယ်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်နှင့် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ်၌ ထပ်မံတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ရမည် ကိစ္စတစ်ရပ်ကဲ့သို့ ထင်နေကြပါကြောင်း၊ ယခုအခါ ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှသာ ထိရောက်သော ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်မှုရရှိလာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ နေထိုင်နိုင်ရေးသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ တက်ပေါင်းစုံမှ အားလုံးပါဝင်ပြီး တာဝန်ရှိသော အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပြည်သူများက ဟန်ချက်ညီညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ လမ်းအလိုက် ရပ်ရွာအခြေပြုအဖွဲ့နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါက မူခင်းများ လျော့နည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများက စီမံချက်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များအပေါ် သုံးသပ်ကာ အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရေဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွင့်လှစ်ပေး

ညောင်ဦး ဇူလိုင် ၃၁ ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ရေ မြင့်တက်လာမှုကြောင့် ယာယီရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်နေကြရသော ရေဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက်များကို ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက လိုက်လံ ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ရေဘေးရှောင်ပြည်သူများအနေဖြင့် ဘဝအမေများကို စာပေအဟာရဖြင့် ဖြေဖျောက်နိုင်စေရန်၊ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုလိုသူ စာပေဝါသနာရှင်များ စာအုပ်စာပေများကို အလွယ်တကူ ရယူဖတ်ရှုနိုင်ရန်၊ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးငယ်များ ပြင်ပစာပေဟုသုတများကို လေ့လာနိုင်ရန်အတွက် မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက်ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းနှင့် နံရံကပ်စာပေ ရေချမ်းစင်များ ချိတ်ဆွဲထားခြင်းတို့ကို ညောင်ဦးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက တောင်ဘီလယ်ယားကျေးရွာရှိ နတ်ထောင်နှင့် ကမ္ဘာ့နတ်တော်ကြီးကျောင်းများတွင် လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်ရှိ ဆယ်ဆင်မေမေရွာရှိတွင်လည်းကောင်း ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ပြည်သူ့အသံနားထောင်ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်

တပ်ကုန်း ဇူလိုင် ၃၁ နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရာတွင် ပိုမိုကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့အသံ နားထောင်ဆွေးနွေးပွဲကို မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။



သာစည်မြို့နယ် ယင်းမာပင်နယ်မြေစခန်းမှူး၊ ရဲအုပ်တင်ထွန်းနိုင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်သူများနှင့် ရင်းနှီးချစ်ကြည်စွာနေထိုင်ပြီး ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်သည့်အနေဖြင့် ရေပေါင်းစုံကျေးရွာရှိ အရပ်သား ဦးမောင်ဌေး၏ နေအိမ်ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောက်ရာတွင် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က ကူညီပေးနေစဉ်၊ မောင်ကို(သာစည်)

ပူတာအို ဇူလိုင် ၃၁ ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့ မြို့မစည်ပင်သာယာရေး (မနက်ဈေး)ရှိ ဈေးဆိုင်များ၌ ရောင်းချလျက်ရှိသော အသားတိုးကြက်များ စားသုံးရန်သင့် မသင့်ကို မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးထိန်းသိမ်းမှုအနေဖြင့် ဇူလိုင် ၂၉ ရက် က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

အသားတိုးကြက်များ စားသုံးရန်သင့် မသင့် ပူတာအိုမြို့မဈေး၌ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး



ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဒေါက်တာဇော်စိန်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးသန်းဝင်းနှင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက မြစ်ကြီးနားမြို့မ တင်သွင်းလာသော အသားတိုးကြက်များသည် အများပြည်သူစားသုံးရန် သင့်တော်ခြင်းရှိမရှိ ခွဲစိတ်စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကြက်သားရောင်းချသူများကိုလည်း တင်သွင်းလာသော ကြက်သားများမှတစ်ဆင့် ဒေသကြက်များသို့ ရောဂါများကူးစက်နိုင်သောကြောင့် ယခုကဲ့သို့ စစ်ဆေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ခွဲစိတ်စစ်ဆေးရာတွင် ကြက်သားများမှာ ရောဂါကင်းစင်ကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တစ်ပတ် ပေါင်တစ်သိန်း လိုချင်တဲ့ မာရက်

ပြီးခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်မှာ လက်စတာအသင်းကို ဖလားရအောင် အဓိကခြေစွမ်း ပြကစားပေးခဲ့သူတွေထဲမှာ မာရက်လည်း ပါဝင်ပါတယ်။ အယ်လ်ဂျီးရီးယားတိုက်စစ် မှူး မာရက်ဟာ ဂျိမ်းဗာဒီနို အညွှတ်တို့ ကစားသမားဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ လက်စတာနဲ့ သုံးနှစ်စာချုပ်ထားရာမှ တစ်ပတ်ကို ပေါင် ၄၀၀၀၀ ပဲရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ နည်းပြယာနီရေးရီကတော့ အနည်းဆုံးတစ်ရာသီမက လက်စတာအသင်းမှာ ဆက်လက်ကစားပေးဖို့ မာရက်ကို လိုလားတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ မာရက်ကို လက်စတာနည်းပြက အသင်းမှာ ဆက်လက်ကစားပေးဖို့ လိုလားလားရုံနဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ သို့သော်လည်း မာရက်က လက်ရှိလစာပေါင် ၄၀၀၀၀ ကနေ ပေါင် တစ်သိန်းအထိ တိုးပေးဖို့ တောင်းဆိုလိုက်ပါတယ်။ ကစားဖော် ဂျိမ်းဗာဒီနိုကတော့ လစာပေါင် တစ်သိန်း အထိ သူ ရသင့်တယ်လို့ မာရက်က တောင်းဆိုလိုက်ပါတယ်။ အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ်ရှိ မာရက် ကို အာဆင်နယ်က ပေါင်သန်း ၄၀ ပေးပြီးခေါ်ယူဖို့ အကြိမ်ကြိမ်ဆက်သွယ် မှုတွေပြု လုပ်နေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ နည်းပြ ယာနီရေးရီအနေနဲ့ကတော့ မာရက်ကို ဆက်လက် ခေါ်ယူနိုင်ဖို့ ကြိုးစားနေဆဲပါ။



မန်ယူမှ ကစားသမားကိုးဦးထွက်ခွာနိုင်ဟု နည်းပြ မော်ရင်ဟိုပြောပြ



မန်ယူကနေ ကစားသမားကိုးဦးထွက်ခွာသွားနိုင်တယ်လို့ အိုးထရက်ဗိုဒ်နည်းပြသစ် မော်ရင်ဟိုက ပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ ရုပိုနီစတီနိုဂါလည်း အပါအဝင်ဖြစ်ပါတယ်။ ကစားသမားကိုးဦးဟာ မန်ယူကနေ အမြဲတမ်း သို့မဟုတ် အငှားကစားသမားအဖြစ် ထွက်ခွာသွားနိုင်တယ်လို့ မော်ရင်ဟိုက အသိပေးပြောဆိုလိုက်တာပါ။ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက ပြောင်းရွှေ့လာတဲ့ ဂျာမနီလက်ရွေးစင်ကစားသမား ရုပိုနီစတီနိုဂါဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ပရီမီယာလိဂ်မှာ တံခေါက်ကြောထိခိုက်ဒဏ်ရာကြောင့် ၁၈ ပွဲသာ ပွဲထွက်ကစားခဲ့ရခဲ့တာပါ။ အသက် ၃၁ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ရုပိုနီစတီနိုဂါဟာ ဒီနှစ်နေရာသီမှာ ကလပ်မှ ထွက်ခွာနိုင်တယ်လို့ မော်ရင်ဟိုက အသိပေးပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ တီတီဗိုဆန်ဆက်ကတော့ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဗန်ဟားလ်လက်ထက်မှာ ခြေစွမ်းပြကစားခဲ့ပေမယ့် လာမယ့် မော်ရင်ဟိုရဲ့အစီအစဉ်ထဲမှာ မပါဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။ ပါရီယာ၊ ဂျိမ်းဗီလ်ဆင်တို့လည်း အငှားချထားနိုင်ပါတယ်။ ဂျာနလက်၊ ဝီကီနီ၊ ဘလက်ကက်နဲ့ ပက်ဒီမက်နယားတို့လည်း အမြဲတမ်းအဖြစ် ထွက်ခွာနိုင်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။



အမြင့်ပျံသန်းမယ့် မစ်ဒယ်ဘရော့တို့ရဲ့ အားမာန်

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘောလုံးရာသီရဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်တွေ စတင်တော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ် ပရီမီယာလိဂ်ဟာ နည်းပြသစ်တွေ၊ ကစားသမားသစ်တွေရောက်ရှိလာမှုကြောင့် ပြိုင်ပွဲစတင်မီကတည်းက စိတ်လှုပ်ရှားစရာ ကောင်းနေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ပရီမီယာလိဂ်ကို တန်းတက်လာတဲ့ အသင်းတွေကလည်း ပြင်ဆင်မှုတွေအကောင်းဆုံးပြုလုပ်နေတာမို့ မကြာမီရောက်ရှိဆင်နွှဲတော့မယ့် ပရီမီယာလိဂ်ဟာ ကြိုတင်ရင်ခုန်စရာကောင်းနေပါတယ်။ ဒီနှစ် ပရီမီယာလိဂ်ကို တန်းတက်လာတဲ့ အသင်းတွေထဲမှာ မစ်ဒယ်ဘရော့တို့ရဲ့ပြင်ဆင်ထားမှုကလည်း အားရစရာကောင်းနေတာတော့ အမှန်ပါပဲ။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဘောလုံးရာသီရဲ့ ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲမှာ ဒုတိယရရှိခဲ့တဲ့ မစ်ဒယ်ဘရော့တို့က ပရီမီယာလိဂ်ကို လွတ်လွတ်ကျွတ်ကျွတ်တန်းတက်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းရဲ့သမိုင်းမှာတော့ ပရီမီယာလိဂ်ကို ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ အကြိမ်ဟာ အခုအကြိမ်နဲ့ဆိုရင် ၁၅ ကြိမ်မြောက်ဖြစ်လို့ ပရီမီယာလိဂ်နဲ့ မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းဖြစ်သလို အိမ်ကွင်းမှာ ပြိုင်ဘက်တိုင်းကို ထိတ်လန့်အောင်ကစားနိုင်တဲ့ အစဉ်အလာရှိတဲ့အသင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဘိုရိုလို့ အမည်ပြောင်ခေါ်ဝေါ်ကြတဲ့ မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းကို နည်းပြ ကာရန်ကာက ကိုင်တွယ်နေတာဖြစ်

ပြီး မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းပိုင်ရှင် စတီပင်ဂစ်ဆင်ကလည်း နည်းပြ ကာရန်ကာက ကိုယ်တွယ်မှုကို သဘောကျနှစ်သက်နေပြီး အသင်းအတွက် လိုအပ်တဲ့ပြင်ဆင်မှုဖြည့်ဆည်းမှုနဲ့ ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူမှုတွေကို စိတ်တိုင်းကျ တည်ဆောက်ခွင့်ပြုထားပါတယ်။ အခုဆိုရင် ဒီနှစ် နွေရာသီကစားသမား အပြောင်းအရွှေ့ကာလမှာ မစ်ဒယ်ဘရော့အနေနဲ့ ကစားသမားအသစ် ခြောက်ဦးအထိ ခေါ်ယူခဲ့ပြီး အသင်းက ကစားသမားလေးဦးကို တော့ အသင်းက ထွက်ခွာခွင့်ပြုခဲ့ပါတယ်။ မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းဟာ လာမယ့်ပရီမီယာလိဂ်အတွက် ကစားသမားအသစ်ခေါ်ယူမှုတွေကိုကြည့်ရင် အတ္တလန်တာအသင်းက ကွင်းလယ်ကစားသမား မာတင်ဒီယွန်းကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၁၂ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူခဲ့သလို အေဂျက်အသင်းက တိုက်စစ်မှူး ဖစ်ရှာကိုလည်း ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၃ ဒသမ ၈ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူထားပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဗလင်စီယာအသင်းက တိုက်စစ်မှူး နီကရိုဒိုကိုလည်း တစ်ရာသီ အငှားနဲ့ ခေါ်ယူထားသလို ရာမီရက်စ်ကိုလည်း ကွင်းလယ်အတွက် အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးနဲ့ ခေါ်ယူအားဖြည့်ထားပါတယ်။ နောက်တန်းခံစစ်အတွက်လည်း ဗလင်စီယာအသင်းက ဘာရာနန်ကိုခေါ်ယူထားသလို အသင်းလက်

မဲ့ဖြစ်နေတဲ့ ဘာစီလိုနာဂိုးသမားဟောင်း ဝဲလ်ဒက်စ်ကိုလည်း ခေါ်ယူထားတာမို့ မစ်ဒယ်ဘရော့ဟာ ဂိုး၊ နောက်တန်း၊ ကွင်းလယ်နဲ့ တိုက်စစ်တွေမှာ ဟန်ချက်ညီအောင် အားဖြည့်ပြင်ဆင်ထားတာတွေရှိပါတယ်။ အခုလာမယ့် ပရီမီယာလိဂ်ရာသီမှာတော့ မစ်ဒယ်ဘရော့တို့အနေနဲ့ တန်းမဆင်းရဲရေးဦးတည်ပြီး ကစားသွားဖို့ရှိပေမယ့် သူတို့အသင်းက အဆင့် ၁၀ အတွင်း ဝင်နိုင်အောင် ကြိုးစားသွားမယ်လို့ နည်းပြ ကာရန်ကာက ပြောကြားနေပါတယ်။ မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းဟာ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်က လိဂ်ဖလားဆွတ်ခူးခဲ့ပြီး ၁၉၉၆-၁၉၉၇ ခုနှစ်က အက်ဖ်အေဖလားပွဲမှာ ဒုတိယရရှိခဲ့တဲ့ မှတ်တမ်းရှိသလို ၂၀၀၅-၂၀၀၆ က ယူရိုပါလိဂ်မှာလည်း ဒုတိယရရှိခဲ့တဲ့ အစဉ်အလာကောင်းတွေ ပိုင်ဆိုင်ထားပါတယ်။ ဒါကြောင့် မကြာခင် စတင်ဆင်နွှဲတော့မယ့် ပရီမီယာလိဂ်ရာသီမှာ တန်းတက်မစ်ဒယ်ဘရော့တို့ရဲ့ အမြင့်ပျံသန်းမယ့် စွမ်းဆောင်မှုက ဘယ်လောက်အထိ သက်သေပြနိုင်မလဲဆိုတာ စောင့်ကြည့်အကဲခတ်ရတော့မှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

□ မိုးမြင့်လင်းလက် □

အက်သလက်တီကို ပြန်ဖို့ နီးစပ်လာတဲ့ ကော်စတာ

စပိန်လာလီဂါထိပ်တန်းကလပ် အက်သလက်တီကိုကို ဒီယေဂိုကော်စတာကို ပြန်ခေါ်ဖို့ စိတ်ဝင်စားနေပြီး လာမယ့်ရက်များအတွင်း တရားဝင်ကမ်းလှမ်းမှုတွေ ပြုလုပ်လိမ့်မယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အက်သလက်တီကိုကို ပေါင်သန်း ၄၀ နဲ့ ကမ်းလှမ်းလာလိမ့်မယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးတိုက်စစ်မှူး ကော်စတာဟာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က အက်သလက်တီကိုမှ ပေါင် ၃၂ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော်လည်း အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်က ကော်စတာကို ပြန်လာဖို့ အကြိမ်ကြိမ်ကြိုးစားခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ မဝေးတော့တဲ့ အနာဂတ်မှာ ကော်စတာကို ပြန်ခေါ်ဖို့ ပြင်ဆင်မှုတွေပြုလုပ်နေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဩစတြေးလျနိုင်ငံကို သွားရောက်ကစားနေတဲ့ ဆီမြူနီရဲ့ အသင်းက ပေါင်သန်း ၄၀ ပေးပြီး ကမ်းလှမ်းလိမ့်မယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အသက် ၂၇ နှစ်အရွယ်ရှိတဲ့ တိုက်စစ်မှူး ကော်စတာဟာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့ အတူ နှစ်နှစ်အတွင်း ၅၆ ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဘရာဇီးလ်နွယ်ဗွား စပိန်

နိုင်ငံသား ကော်စတာဟာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းရဲ့ ဩစတြေးလျနိုင်ငံသို့ သွားရောက်ကစားတဲ့ ပွဲစဉ်နှစ်ပွဲစလုံး ပါဝင်ကစားခဲ့ပါတယ်။ သို့သော်လည်း လော့

အိမ်ဂျွလီမှာ လီဇာပူကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရတဲ့ပွဲမှာတော့ ပါဝင်ကစားနိုင်ခြင်း မရှိခဲ့ပါဘူး။ □

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။





မြန်မာနိုင်ငံတွင် Rolls-Royce မော်တော်ကား Service Center ဖွင့်လှစ်လိုက်ပါပြီ။



Rolls-Royce Motor Cars မှ Prestige Automobiles Co., Ltd အားမြန်မာနိုင်ငံ၏တရားဝင် Rolls-Royce ဝန်ဆောင်မှု ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဩဂုတ်လ (၁)ရက် နေ့တွင် ခန့်အပ်လိုက်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ Rolls-Royce မော်တော်ကားပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ Rolls-Royce မော်တော်ကားများကို အကောင်းဆုံး ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု ပြုလုပ်ရန်အတွက် ၃၆၀ ဒီဂရီပြည့်စုံသော စစ်ဆေးမှုအား ရန်ကုန်မြို့ရှိ Rolls-Royce Service Center အသစ်တွင် ပြုလုပ်နိုင်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

Rolls-Royce မှ စနစ်တကျ သင်ကြားပေးထားသော အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် Technicians များမှ အဆင့်မြင့် Rolls-Royce ကားများကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုအတွက် နည်းပညာနှင့် အရည်အသွေး ကောင်းမွန်ပြီး ရှာဖွေစမ်းသပ်နိုင်မည့် diagnostics စက်ကိရိယာ အပြည့်အစုံဖြင့် စတုရန်းမီတာ ၆၀၀၀ ရှိသော အဆောက်အဦးတွင် Phantom, Ghost, Wraith နှင့် Dawn အစရှိသည့် Rolls-Royce မော်ဒယ်များအားလုံးကို ဝန်ဆောင်မှု ပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။ Rolls-Royce မော်ဒယ်များအတွက် အပိုပစ္စည်းအစုံအလင်ကိုလည်း ရရှိနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။



Prestige Automobiles Co.,Ltd. The Authorised Rolls-Royce Service Facilitor in Myanmar
No.485, Corner of Pyay Road and Narnattaw Street, Kamayut Township, Yangon, Myanmar
Service Hotline : 01 2306144 Email : info@pac-bmw.com

မေမေနဲ့ Similac ပေါင်းစပ်မှု အကောင်းဆုံးလေ့လာသင်ယူမှု

သင်နဲ့ သင့်ကလေး အတူလုပ်စောင်တဲ့အပြုအမူတိုင်းဟာ သူ့ကို သင်ယူအသစ်တွေ အပြုရရှိစေပါတယ်... ဒါပေမယ့်... သူ့အတွက်လေ့လာမှုအသစ်တွေကို ပိုမို သင်ယူနိုင် စေဖို့ ကောင်းမွန်တဲ့အာဟာရဓာတ်တွေ လိုအပ်ပါတယ်... Similac ရဲ့ Eye Q Plus System နှင့် DHA သာမက Choline, Lutein, Taurine, Zinc စသည့် အာဟာရများကို သိပ္ပံနည်းကျပေါင်းစပ်ထားတာကြောင့် ဦးနှောက်ရဲ့ဆက်သွယ်မှုများကို ပိုမို ကောင်းမွန်စေပြီး အကောင်းဆုံးသင်ယူမှုကို မေးခွန်းနိုင်ပါတယ်...



Distributed By PAHTAMA GROUP

Abbott Nutrition Careline 01-8551428 09 260 35 62 62



အမည်ပြောင်း
ဦးဝင်းမြင့် ၁၀/မလမ(နိုင်) ၀၀၃၀၆၉၈၁၁၁၁ အထက(၁) ၁၃၇၊ ဒုတိယတန်း(C)မှ မဝင်းသဇင်မြင့် အား မထက်သဇင်မြင့်ဟု ပြောင်းလဲ ခေါ်ဆိုပါရန်။ မထက်သဇင်မြင့်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
တော်ဝင်အေးမြချမ်းသာ ကုမ္ပဏီ (အမှတ် ၅၇၇၃/၂၀၁၄-၂၀၁၅)၏ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ပျောက်ဆုံးသွားပါ သဖြင့် အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဝန်ကြီးဌာနတွင် ပြန်လည်လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။
တော်ဝင်အေးမြချမ်းသာ ကုမ္ပဏီလီမိတက်

“ကျီးပေါင်းရောဂါဆိုလျှင် သမားတော်ကြီး ဦးရဲမြင့်၏ ရွှေသမင်ကျီးပေါင်းဆေးများကို သတိရလိုက်ပါ”

ကျီးပေါင်းမှာတူရင် **ရွှေသမင်** အမှတ်တံဆိပ်

“ကျီးပေါင်းဆေးမူလ ပထမ ဦးရဲမြင့်ရွှေသမင်ဆေးတိုက်က”

အမှတ်(၂)၊ ကန်သာယာလမ်း၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း၊ မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။
ပုန်း-၀၉ ၇၇၅၉၆၅၃၀၊ ၀၁၆၆၄၆၃၆၊ ၀၄၆၆ ၂၀၇၊ ၀၉ ၇၇၀၀၀ ၂၁၇၃

ရွှေသမင်	ရွှေသမင်
<p>ရွှေသမင် ဆေးတိုက်</p> <p>ကျီးပေါင်းရောဂါ ဆေးတိုက်</p> <p>ကျီးပေါင်းရောဂါ ဆေးတိုက်</p>	<p>ရွှေသမင် ဆေးတိုက်</p> <p>ကျီးပေါင်းရောဂါ ဆေးတိုက်</p> <p>ကျီးပေါင်းရောဂါ ဆေးတိုက်</p>

FAME အသက်အရွယ်ကြီးရင့်လာသောအခါ အရိုးအဆစ်များ တစ်ပြည်းပြည်းယိုယွင်းပျက်စီးလာသည့်အတွက် နူးနာခြင်း၊ ခါးနာခြင်းနှင့် အဆစ်အမျက်များ ရောင်ရမ်းနာကျင်ခြင်းစသည့် ဝေဒနာများကို မကြာခဏအံစားရလေ့ရှိပါသည်။

ထို့ကြောင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်ဖြစ်သည့် ပုစွန်အခွံမှရသော ဂလူကိုစမင်း (Glucosamine) နှင့် ငါးမန်းအရိုးနုမှရသော ခွန်ဒရိုင်းတင် (Chondroitin) တို့ ပေါင်းစပ်ပါဝင်သည့် **Arthrotec** (အဆစ်အားဖြည့်ဆေး) ကို နေ့စဉ် သောက်သုံးခြင်းဖြင့် ကာကွယ်ပါ။

SPECIAL PROMOTION

1st August - 31st August 2016

BUY 5 GET 1

အဆစ်အားဖြည့်ဆေး

- အရိုးအဆစ်များကို သန်မာကြံ့ခိုင်စေပြီး အဆစ်အမျက်ရောင်ရောဂါကို ကာကွယ်၊ ကုသရာ၌ အသုံးပြုနိုင်သည်။
- အားကစားသမားများ၊ အရိုးကျိုးပေါင်းရိုသူများ၊ အလုပ်ဒဏ်နှင့်အသက်အရွယ်ကြောင့် အရိုးတွင်း ချောဆီခန်းခြောက်၍ အရိုးအဆစ်ရောင်ရမ်းနာကျင်သူများ သောက်သုံးနိုင်သည်။

Ph: 09-96 555 9860
www.facebook.com/famepharma



သင့်မိသားစု ကျန်းမာသန်ထွား ဉာဏ်ပြည့်စုံရန် အာဟာရပြည့် အားပြည့်သန်



အားပြည့်သန်တွင်

သံဇာတ်၊ ဗီတာမင်အေ၊ ဂင်၊ ဗီတာမင် ဘီ ၁၊ ဖောလစ်အက်ဆစ်၊ ဗီတာမင် ဘီ ၆၊ ဗီတာမင် ဘီ ၁ နှင့် ဗီတာမင် ဘီ ၃ တို့ ပါဝင်ပါသည်။

အားပြည့်သန်ကို စားသုံးခြင်းအားဖြင့် ကလေးလူကြီး မိသားစုဝင်အားလုံး

- ◆ ဉာဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုးမှု အားကောင်းခြင်း။
- ◆ အလုပ်လုပ်နိုင်စွမ်းအား တိုးတက်ကောင်းမွန်လာခြင်း။
- ◆ ကျန်းမာရေး ပိုမိုကောင်းမွန်ခြင်း
- ◆ အစရှိသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိစေနိုင်ပါသည်။

ဈေးကွက်အတွင်း
စတင်ဖြန့်ချိလိုက်ပါပြီ။



HYUNDAI
HEAVY INDUSTRIES CO.,LTD.



ရွှေထွက်တိုးကုမ္ပဏီလီမိတက်

Family United Power Co.Ltd ၏ Sold Distributor ဖြစ်သော ရွှေထွက်တိုးကုမ္ပဏီမှ Warranty (၂) နှစ် (သို့) နာရီ(၃၀၀၀) အာမံဂိုသော(၆တန်) Brand New Mini Excavator များကို အရပ်ကျငွေချေရန်ပြင် ဈေးနှုန်းချိုသာစွာရောင်းချပေးနေပါသည်။ Stock စည်းများ in hand ရှိပါသည်။

အမှတ် (၁၉၄၄)၊ ဝိုင်ချောင်းလမ်း၊ ရန်ကင်းလမ်းထောင့်၊ ရန်ကင်း - ပုသိမ် အဝေးပြေးလမ်းမကြီးဘေး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ အရောင်းဌာနဖုန်း	- ၀၉၉၇၇၂၄၂၀၄၀၊ ၀၉၉၇၀၁၅၅၉၀၊ (ကော်) ၀၁ - ၆၀၄၇၃၃
စက်ပြင်ဌာနဖုန်း	- ၀၉၂၆၄၉၅၂၃၃၀
Hotline	- ၀၉၂၆၄၉၅၅၇၇၇
အီးမေးလ်	- waillianzaw@shwehtwetoe.com/winsander@shwehtwetoe.com

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော် ကျော်နိုင် ၂/လကန(နိုင်)၀၀၀၀၉၇၅ ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၅၆၀၀၈၀၉၉	ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ (၃၄)လမ်း၊ တိုက်အမှတ် ၁၇၇/၁၇၃၊ အခန်းအမှတ် ၆၀၃၀ ၏ မူလအမည်ပေါက် ဒေါ်အိသက်နွဲ့ ၃၃/ဘကလ(နိုင်)၁၄၈၆၆၀ ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအခန်းကို ဒေါ်ခင်မာကြည် ၇/ရလာရ(နိုင်)၀၇၈၈၀၈၀၈ စာချုပ်စာတမ်းဖြင့် အပြီးအဝယ်ယူပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် အခန်းပိုင်ဆိုင်မှုအမည်ပြောင်းလဲရန် လျှောက်ထားခြင်းအား ကန့်ကွက်လိုပါက မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ အိမ်ရာဌာနသို့ ကြော်ငြာပါသည်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် တင်ပြကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အိမ်ရာဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ချုပ်ကြီးရုံး ရန်ကင်းတိုင်း	ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဝိသုဒ္ဓိ(၁)ရပ်ကွက်၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ အင်ကြင်းမြို့အိမ်ရာ၊ တိုက်အမှတ် ၉၊ အခန်းအမှတ် ၅၄၅ ၏ မူလအမည်ပေါက် ဦးခင်မောင်တင် ၁၂/စခန(နိုင်)၀၃၆၈၀၇ ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအခန်းကို ဒေါ်ကျော့ကျော့မူ ၁၃/တကန(နိုင်)၀၉၉၄၈၀၈၀၈ စာချုပ်စာတမ်းဖြင့် အပြီးအဝယ်ယူပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် အခန်းပိုင်ဆိုင်မှုအမည်ပြောင်းလဲရန် လျှောက်ထားခြင်းအား ကန့်ကွက်လိုပါက မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ အိမ်ရာဌာနသို့ ကြော်ငြာပါသည်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် တင်ပြကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အိမ်ရာဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ချုပ်ကြီးရုံး ရန်ကင်းတိုင်း	ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ယာဉ်အမှတ် ၉ယ/၅၉၂၃ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးဆန်းထွန်း ၇/ရလာရ(နိုင်)၀၈၈၉၄၀ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံးစွဲ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ဧရိန်ရုံး (တောင်ငူ)	ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ယာဉ်အမှတ် ၁၇ယ/၅၀၂၄၈ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသန်းအေး ၇/ညလပ(နိုင်)၀၁၄၅၂၈၀က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံးစွဲ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ဧရိန်ရုံး (တောင်ငူ)	ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော် ဦးရဲဝင်းအောင် ၁၂/အလန(နိုင်)၀၃၈၀၆၄၀၏ MTSH အစုရှယ်ယာသက်သေခံ လက်မှတ် (မူရင်း) ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၅၈၀၄
ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော် မောင်ဖြစ် ၂/လကန(နိုင်) ၀၆၅၅၃၅ ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၂၆၀၄၅၉၀၅၃	ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော် မောင်ခိုင်ထွန်း ၁၃/တကန(နိုင်)၂၆၆၅၃၀၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၂၆၄၅၅၀၇၃	ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ယာဉ်အမှတ် ၂ယ/၃၃၂၄ Nulang 110MC ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသန့်စောဝင်း ၁၃/တကန(နိုင်)၀၅၅၄၄၈ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံးစွဲ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာပါသည်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန (တောင်ကြီး)	အများသိစေရန်ကြေညာချက် ကျွန်မ မနင်းနင်းအိ ၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၂၄၇၇၆နှင့် ကိုအောင်ကျော်စိုး ၁၃/လရန(နိုင်)၀၈၂၃၀၆တို့သည် ၂၆-၇-၂၀၁၆ ရက်တွင် နှစ်ဦးသဘောတူကွာရှင်းပြီးစီးပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ မနင်းနင်းအိ ၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၂၄၇၇၆		အမှတ် - ၃၃၃ ၊ အင်ကြင်းမြိုင်လမ်းသွယ် (၃) ၊ (၂၃) ရပ်ကွက်၊ သုဝဏ္ဏ၊ သယ်ရ်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့ဟုခေါ်တွင်သော မြေနှင့်အိမ်တို့နှင့် ပတ်သက်၍ အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများဖြစ်ကြသော ဦးမျိုးစင် (၁၂/စခန (နိုင်) ၀၅၅၇၉၀) နှင့် ဦးမျိုးထွေး (၁၂/စခန (နိုင်) ၀၅၅၇၉၀) တို့၏ ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။ ရန်ကင်းမြို့၊ သယ်ရ်းကျွန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၂၃ (တိုးချဲ့) ၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ် - သုဝဏ္ဏ ၊ မြေကွက်အမှတ်-၃၉၃၊ ဧရိယာ - ၀.၁၂၇ ဧက (၅၅၅၀ စတုရန်းပေ) ၏ နှစ် (၆၀) မြေငှားဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်၌ ဆောက်လုပ်ထားသည့် ရန်ကင်းမြို့၊ သယ်ရ်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ (၂၃) ရပ်ကွက်၊ အင်ကြင်းမြိုင်လမ်းသွယ် (၃) အမှတ်-၃၃၃ ဟုခေါ်တွင်သော နေအိမ်အဆောက်အအုံတို့သည် ဦးမျိုးစင် နှင့် ဦးမျိုးထွေးတို့၏မိမိကွယ်လွန်သည့် ဦးခင်မောင်ဝင်း (၁၂/စခန (နိုင်) ၀၂၃၀၃၃) အမည်ပေါက်လျက်ရှိသော မြေနှင့်အိမ်ဖြစ်ပါသည်။ မိမိ ဦးခင်မောင်ဝင်း နှင့် မိခင် ဒေါ်ခင်ဆွေစိုး တို့ ကွယ်လွန်ပြီးနောက် အထက်ပါ မြေနှင့်အိမ်ကို သားသမီးများဖြစ်ကြသော ဒေါ်ခင်ဆွေဝင်းကို (၁၂/စခန (နိုင်) ၀၅၈၇၃၃) ဦးမျိုးစင် နှင့် ဦးမျိုးထွေးတို့ မောင်နှမ (၃) ဦးမှ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ခဲ့ကြပါသည်။ သို့ပါ၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများဖြစ်သော ဒေါ်ခင်ဆွေဝင်းကို ဦးမျိုးစင် နှင့် ဦးမျိုးထွေးတို့ (၃) ဦးလုံး၏ သဘောဆန္ဒပါဝင်ခြင်းမရှိဘဲ အထက်ပါမြေနှင့်အိမ်ကို မည်သူတစ်ဦး တစ်ဦးယောက်ကမျှ ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ ပေးကမ်းခြင်း၊ စွန့်လွှတ်ခြင်း၊ လှူဒါန်းခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ အခြားနည်းတစ်စုံတစ်ရာဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခွင့်လုံးဝမရှိပါကြောင်း နှင့် အကယ်၍ ပြုလုပ်ခဲ့ပါလျှင် ဖြစ်ပေါ်လာသမျှကိစ္စအဝဝသည် ပြုလုပ်သူ၏တာဝန်သာဖြစ်ပြီး တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုအရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ညွှန်ကြားချက်အရ သင်းကြူစီ (LL.B., LL.M.) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၆၅၅၆) အမှတ်-၅၅၊ အခန်း-၂၆ ၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းမြို့နယ်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ ဖုန်း - ၀၁-၃၃၇၈၇၉၊ ၀၉-၅၀၁၆၃၅၂ ၊ ၀၉-၃၃၃၃၅၀၀၀
အသိပေးအကြောင်းကြားခြင်း ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကန်တောင်ရပ်ကွက်၊ ၉၂လမ်း၊ အမှတ် ၄၅ (B) မြေညီထပ်တိုက်ခန်းကို တိုက်ခန်းပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဒေါ်နီနီသွင် ၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၂၈၂၄၀ထံမှ ဝယ်ယူသူ ဦးခင်မောင်ဝင်း ၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၁၈၈၅၈မှ ၂၈-၇-၂၀၁၆ ရက်တွင် ဝယ်ယူရန် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူညီ၍ စရန်ငွေအချို့ကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ၁၄ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန် ဦးခင်မောင်ဝင်း ဖုန်း-၀၉-၄၅၀၈၈၃၃၉၉					

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်မ မစန္ဒာဝင်း ၁၀/ရမန(နိုင်)
၁၆၉၁၆၈၈၈၈ Passport (No.
မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါ
သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြား
ပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၉၅၀၁၆၅၀၇၀

ဒဂုံမြို့သစ်
အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း၊
မြောက်ပိုင်းများရှိ
မြေကွက်များကို
ချေးကောင်းပေးပါသည်။
ဖုန်း-၀၉-၈၆၂၃၁၈၈
ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၄၁၂၉

iNet
သိပ္ပံလမ်း နှင့် (၄၄) လမ်းကြား၊
(၆၆) လမ်းနှင့် (၆၈) လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့၊ ၀၂-၆၂၆၁၀။

Network Engineering သီးသန့်
BTEC-HND အချိန်ပိုင်းသင်တန်း အပတ်စဉ်(၁)
ညနေပိုင်းသင်တန်းဖြစ်သောကြောင့် အခြားတက္ကသိုလ်တစ်ခုခုနှင့် တွဲဖက်ပြီး တပြိုင်နက်
တက်ရောက်နိုင်သည်။ (နေ့စဉ် ညနေ ၅း၀၀ မှ ည ၈း၀၀ နာရီအထိ)။

Myanmar Noble College
နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များတွင် ဆည်းပူးလေ့လာနိုင်ရေးအတွက် အခြေခံကောင်းရရှိစေရန်
Myanmar Noble College မှ Pre-Foundation Course ကို July Intake တွင် ဖွင့်လှစ်ပါမည်။
Pre-Foundation Course
လိုအပ်သောအရည်အချင်း
• နဝမတန်းအောင်မြင်ပြီးသူများ
• IGCSE Secondary III အောင်မြင်ပြီးသူများ
• Secondary II အောင်မြင်၍ ကျောင်းမှပြုလုပ်
သည့် Placement Test တွင် အရည်အချင်း
ပြည့်မီသူများ

ရွှေတောင်ပြုံးပွင့်သို့ ရွှေကြေးစည်
အချိုးအရင်းအမြစ် ညွှန်ကြားမှု၊ တောင်ပြုံးပွင့် မန္တလေး - ရေပူကန်စက်ရုံကြီးအား
ရွှေတောင်ပြုံးပွင့်၊ မန္တလေး - ပြင်ပီးလွင်အနီး ကိုဦးမြင့်နန်း စစ်ကိုင်
ရွှေတောင်ပြုံးပွင့်၊ မန္တလေး - ပြင်ပီးလွင်၊ စစ်ကိုင်၊ မုံရွာ၊ ရွှေဘို
ရွှေတောင်ပြုံးပွင့်၊ မန္တလေး - ပြင်ပီးလွင်၊ ပုဂံ၊ ပုသိမ်၊ ရွှေတော်လေးသူ့
ရွှေတောင်ပြုံးပွင့်၊ မန္တလေး - ပြင်ပီးလွင်၊ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပွဲတော်ကုက္ကို - ထိုမိုးရွာ
ရွှေတောင်ပြုံးပွင့်၊ မန္တလေး - ပြင်ပီးလွင်၊ စစ်ကိုင်၊ မုံရွာ၊ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ်
ရွှေတောင်ပြုံးပွင့်၊ မန္တလေး - ပြင်ပီးလွင်၊ လားရှိုး၊ မုဆယ်၊ ရွှေလီ (အဘထွက်ပွဲစီမံမေးပါ)

အိမ်ရောင်းမည်
ရွှေတောင်ကြား (၂)၊ ဗဟန်း
မြို့နယ်၊ (၈၅x၈၅)ပတ်လည်
(၂)ထပ်တိုက်၊ အိမ်ခန်း(၆)ခန်း
ပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်
ဖုန်း-၀၉-၇၃၂၇၀၀၀၀၊
၀၉-၇၃၀၀၄၀၉၆

Future Mart
အား မကြာမီဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ပါသည်။
လူသုံးကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံအား ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်သောကြောင့်
ပူးတွဲလုပ်ကိုင်လိုသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့်
Supplier များ ဆက်သွယ်တွေ့ဆုံ ညှိနှိုင်းနိုင်ပါသည်။
အမှတ်(၁၄၀)၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း၊ သစ်၊ ကုက္ကိုင်းမီးပွိုင့်အနီး၊ ဗဟန်း။
Ph: 09-450015644, 09-255758939, 09-73231587

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းပညာဒါနအဖွဲ့
၂၀၁၆-၁၇ ပညာသင်နှစ် (၁၀-တန်း) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမြေဆိုမည်
လူမျိုးဘာသာမရွေးမည်သူမဆိုတက်ရောက်နိုင်သည်။
ဘာသာရပ်စုံ၊ ဝါရင့်၊ ဘာဝါး / ဘာဝါးပုထိုးများ သင်ကြားပို့ချမည်။
၁ ပတ် ၆ ရက်တက်၊ (၆) လပြတ်သင်တန်း
ပို့ချချက်၊ မှတ်စု အပြည့်အစုံပံ့ပိုးမည်၊ မည်သည့်အကြေးငွေပေးရန်မလို
စက်တင်ဘာ(၁)ရက်နေ့ သင်တန်းစမည်။
သင်တန်းဝင်ခွင့်ပုံစံလက်ခံပြီး။
သင်တန်းအချိန် နေ့လယ် ၁၁း၃၀ မှ ညနေ ၆း၀၀ နာရီ
သင်တန်းတည်နေရာ
ကျိုလီယာမုတ်စလင်မိသာသနာ့ရန်ပုံငွေအဖွဲ့မှ ဦးစီးသော
အဖွဲ့များ သွားရောက်ပါ။
အမှတ်(၁)၊ သုခလမ်း၊ ၁-ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း- ၅၇၇၄၇၃၊ ၅၅၅၁၁၉၊ ၀၉ ၇၃၃၇၅၃၂၊ ၀၉ ၇၉၇၅၅၄၂၅၉၀၊ ၀၉ ၇၉၇၅၅၄၂၅၉၀

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်
(၁) အလုပ်သင် Guide ဘွဲ့/အောင်မှူး (ကျား/မ)
(၂) ကျွမ်းကျင် Guide ဘွဲ့ (ကျား/မ)
(၃) ရက်ပြတ်၊ လျော်စွတ် အကူအလုပ်သမား (မ)
အဆောင်အနားနှင့် ပူးပေါင်းပေးမည်။
ပညာဖြင့်၊ ဝန်ထမ်းအားပေးအထောက်အကူပေးမည်။
၃၀/၄၀၊ သိရှိရန်အတွက်၊ ၀၉၀၅၀၅၀၅၀၅၊ သင်္ဃန်းကျွန်း၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း- ၀၉ ၇၃၀၀၅၀၅၀၅၊ ၀၉ ၅၆၂၅၀၅၊ ၀၉ ၂၅၇၂၅၀၅၀၅

Local Job Opportunity
Sales and Marketing Manager
(Male) (1) post
Qualifications and Experience
1. Any degree holder (preferable in Marketing Degree)
2. Skills in making Marketing Plan
3. Challenge in new Engine Oil Distribution
4. Self motivation and organize sales teams
5. Minimum 5 years in sales and marketing experience in Management Level
6. Age between 30 and 40 years
7. Able to travel in around country
8. English Language Fluency (Read and Write)
9. Able to drive saloon car with valid driving license
Salary (kyats) and other facilities are negotiable.
Interested persons who meets the above requirement should contact at MMM and Star Light Co.,Ltd before 15th August 2016.
Ph. 09-250411288, 09-785411288

ပျိုမေတို့တစ်တွေ
အသားအရေ ဝါဝါဝင်း နဂိုရည်ထက်
စိုပြည်ကာ သွေးသားသန့်ရှင်းရောဂါကင်းစေမို့
ကေမှာမှ နန္ဒင်းလုံးကို အစဉ်သုံးပါ
တိုင်းရင်းအေးအေးမြေမြေတိုင်းတိုင်း - 1010YR001475
မီးနေသည်များပါ သုံးနိုင်ပါသည်။
ကေမှာ မြန်မာ့အေးအေးထုတ်လုပ်မြန်မြန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဦးလှိုင်စင်ချောင်း (အထွက်)၊ အမှတ် (၂၀)၊ ဧရာဝတီတန်း။
ဖုန်း- ၅၅၅၁၁၆

ကုသိုလ်လည်း စမ်းလည်း မေညီ မိမိမြန်မာ တပိုင်တစိုင်
ကျွန်းမားစေး၊ ပရိုဗ်တစ်စိုင်စိုင် မှ သင့်အားပိုက်ဝါဝင်ပေးပါသည်။
• စိန်မြန်မာကုမ္ပဏီသည် လွန်ခဲ့သောနှစ်ကျော်တည်းက ကျွန်းမားစိုင်စိုင်တွင်
ကျွန်းမားစေးအထောက်အကူပြုပေးမှုများထုတ်လုပ်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတကာစိန်မြန်မာကုမ္ပဏီ
ကုမ္ပဏီလီမိတက်သည်။
• နိုင်ငံတကာကုမ္ပဏီများဖြစ်ပြီး မြို့ထဲမှာပင် ကျွန်းမားစေး အထောက်အကူ
ပေးနေသည့်မှာ ယခုနှစ်ကျော်တည်းက မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြန်ပြန်ကြောင်းပြုခဲ့ပါသည်။
• ယခု စိန်မြန်မာကုမ္ပဏီမှပြုလုပ်မည့် "စိန်မြန်မာ တပိုင်တစိုင် ကျွန်းမားစေး
ပရိုဗ်တစ်စိုင်စိုင်" တွင် ပါဝင်နိုင်ရန် သင့်အားပိုက်ဝါဝင်ပေးပါသည်။
• ယခုအစီအစဉ်မှာ စိန်မြန်မာတပိုင်တစိုင်ကုမ္ပဏီ ကျွန်းမားစေးအထောက်အကူပြု
စက်များ (တန်ဖိုး-သိန်းပေါင်း) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံပြီး လစဉ် ဝင်ငွေအသားထိုင်
၂၅၀၀၀-၇၀၀ ဝင်ငွေရရှိမည် "ကုသိုလ်လည်း စမ်းလည်း မြန်မာ" ကုသိုလ်လည်း
စမ်းလည်း အစီအစဉ်ဖြစ်ပါသည်။
• အစီအစဉ် အထောက်အကူပေးပါက "စိန်မြန်မာ တပိုင်တစိုင်ပရိုဗ်တစ်
စိုင်စိုင်" သို့ ဆက်သွယ် ဖုန်းခေါ်ဆိုပါသည်။
• မြို့နယ်နှင့်လည်းရအောင်အသိပေးပါမည် အမြန်ဆုံးဆက်သွယ်ပေးခြင်းလုပ်ပါ။

'အရွယ်ရောက်သူတိုင်း ယာဉ်မောင်းတတ်ရမည်'
ALL ADULTS MUST BE ABLE TO DRIVE
နယူးအီးရှား (NEW ASIA) အပတ်စဉ် (၂၀၁)
အခြေခံယာဉ်မောင်းနှင်စက်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းသင်တန်းကျောင်း
၂၀၁၆ ဩဂုတ်လ (၃) ရက်နေ့မှစမည်။
• Air-con ခရောင်းပွားပြုပြင်ထိန်းသိမ်းသင်တန်း (၁လပြတ်)
• အခြေခံယာဉ်မောင်းနှင်သင်တန်း ၁လမှ ၂လသင်တန်း
• စက်ပြင်အထူးသင်တန်း (၂လပြတ်)
• လျှပ်စစ်နှင့်မိတ်စွဲ အောက်ခံသင်တန်း (၁လပြတ်)

စာအုပ်ရောင်း
စာအုပ်ရောင်းအဖွဲ့အစည်းတို့ကို
ဖုန်း- ၀၉-၅၅၅၁၁၆၊ ၀၉-၅၅၅၁၁၆
အမှတ် (၂)၊ ဧရာဝတီ၊ ၅၅၅၁၁၆၊ (အထက်) ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း- ၀၉-၅၅၅၁၁၆၊ ၀၉-၅၅၅၁၁၆

ကျိုလီယာမုတ်စလင်မိသာသနာ့ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ မှူးမူးမြို့
မျက်စိခွဲစိတ်ရန်လိုအပ်သော ချို့တဲ့သူ လူမျိုး၊ ဘာသာမရွေးအား
အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသပေးနေပါသည်။
နေရာ - မေတ္တာဆေးခန်း (အဖွဲ့များ သုခလမ်း)
အမှတ် ၁၊ သုခလမ်း၊ ၁-ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်။
အချိန် - အပတ်စဉ်သောကြာနေ့ ၂း၀၀ နာရီမှ စတင်စမ်းသပ်ကုသပေးပါသည်။
ဖုန်း - ၅၇၇၄၇၃၊ ၅၅၅၁၁၉၊ ၀၉ ၇၃၃၇၅၃၂၊ ၀၉ ၇၉၇၅၅၄၂၅၉၀

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ရေ၊လေ)မိသားစုများ ဒုတိယအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုး

စာမျက်နှာ - ၆



မြန်မာအားကစားသမားများ ကမ္ဘာ့အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁

ဘရာဇီးနိုင်ငံ ရီယိုဒီဂျနေရီးမြို့တွင် ဩဂုတ် ၅ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် Rio Olympic Games 2016 ကမ္ဘာ့အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ သေနတ်ပစ်၊ မြားပစ်၊ ဂျူဒို၊ ရေကူးနှင့် ပြေးခုန်ပစ် အားကစားနည်းငါးမျိုး ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ရာ မြန်မာအားကစားအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် အုပ်ချုပ်သူနှင့် အားကစားသမားများအား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးလှိုင်က ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ကျိုက္ကဆံကွင်း ရှိ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ၂၀၆ နိုင်ငံမှ အားကစားသမားများနှင့် ဒေသတွင်း ပြိုင်ဘက် များဖြစ်သည့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ အားကစားသမားများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး လာမည့် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့ ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် အကောင်းဆုံးရလဒ်များရရှိအောင် နည်းစနစ်ကောင်းများ၊ အတွေ့အကြုံကောင်းများ ကို လေ့လာမှတ်သားပြီး ကြိုးစားပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲသို့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အဖြစ် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသက်လွင်နှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခွန်ဂျာအောင် တို့ ဦးဆောင်၍ သေနတ်ပစ် စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၄

ရေထွက်ပစ္စည်းလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကူညီဖြည့်ဆည်းပေးမည်

သတင်း - မြင့်မောင်စိုး၊ ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၃၁

ရေထွက်ပစ္စည်းလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရာတွင် စိန်ခေါ်မှု များစွာရှိနေသော်လည်း ရေထွက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ လိုအပ်ချက် ကို တတ်စွမ်းနိုင်သရွေ့ အစွမ်းကုန်ဖြည့်ဆည်း ကူညီပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းထွန်းက ပြောသည်။

“နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေများပါတယ်။ ဘယ်လိုပဲ စိန်ခေါ်မှု တွေရှိပါစေ စိန်ခေါ်မှုတွေဟာ တိုးတက်ဖို့လိုမြင်ပါတယ်။ ရေထွက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ် ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ မွေးမြူထုတ်လုပ်တဲ့လုပ်ငန်းတွေရှိမယ်။ ပြည်ပတင်ပို့တဲ့ လုပ်ငန်းတွေရှိမယ်။ ဒီလုပ်ငန်းတွေရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ဖို့

တစ်ဦးချင်းအရသော်လည်းကောင်း၊ အသင်းအဖွဲ့အလိုက်သော် လည်းကောင်း ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ လာရောက်ဆွေးနွေးတင်ပြနိုင်ပါတယ်။ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ဆိုရင် အချိန်မရွေး၊ နေရာမရွေး တံခါးဖွင့်ထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ တတ်စွမ်းသရွေ့ ဖြည့်ဆည်းကူညီပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဒုတိယဝန်ကြီးက ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၌ ကျင်းပသော (၁၇)ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားသည်။

သို့သော်လည်း ရေထွက်ပစ္စည်းဈေးကွက်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက် အားလုံးနှင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံရောင်းချခွင့်ရရှိလာခြင်း၊ ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုကင်းလွတ် ခွင့်ရရှိလာခြင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာအထူးအခွင့်အရေး (GSP)များရရှိခြင်း၊ ပြည်တွင်း ဈေးကွက်ဝယ်လိုအားမြင့်မားလာခြင်း စသည့်အခြေအနေကောင်းများ ဖြစ်ပေါ် ခဲ့သော်လည်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခက်အခဲ၊ နည်းပညာအားနည်းမှုအခက်အခဲများ ကြောင့် လည်းကောင်း၊

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၅

ဒုဋ္ဌဝတီနှင့် ငဝန်မြစ်ရေကြီးမှု အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၃၁

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ရေသည် မြစ်ငယ်မြို့တွင် နှစ်ပေခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။ ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် တစ်ပေခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်လေးရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်၍ မြစ်ငယ်မြို့နှင့် ငဝန်မြစ်တစ်လျှောက်ရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြု နေထိုင် ကြရန် မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

အိမ်ရှင်မြန်မာနှင့် ဩစတြေးလျ ယူ-၂၀ သရေကျ

စာမျက်နှာ - ၁၄



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY